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اداره کل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان مازندران

اداره کل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس  استان مازندران در نظر داد با رعایت قانون برگزاری مناقصات و آئین نامه های مربوطه، 
مناقصات دو مرحله ای لپ تاپ، رایانه و دستگاه های جانبی از محل طرح های تملک دارایی های سرمایه ای جهت استفاده در سطح استان 
برگزار نمایید. لذا از کلیه شــرکت های واجد شــرایط و تولید وتامین کنندگان ذیصلاح که امکانات لازم و صلاحیت و ســوابق اجرایی و 
تخصصی مورد بحث را دارا می باشند دعوت به عمل می آید با توجه به شرایط عمومی و اختصاصی مندرج در اسناد جهت دریافت اسناد 

مناقصه  از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نمایند. 
 توضیــح اینکــه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اطلاعات و اســناد مناقصه عمومی، تحویل اســناد و مدارک،ارســال دعوت 
 نامه،ارائــه پیشــنهاد مناقصه گــران و بازگشــایی پاکت هــا از طریق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولت )ســتاد( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی را در جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای)فشرده( 
خرید لپ تاپ ، رایانه و دستگاه های جانبی

تاریخ انتشار آگهی نوبت اول مورخ 1402/12/02 می باشد.
تاریخ انتشار آگهی نوبت دوم مورخ  1402/12/03 می باشد.

مهلت دریافت اسناد مناقصه: ساعت 19  تاریخ 1402/12/07
مهلت تحویل اسناد مناقصه تکمیل شده و ارائه پیشنهادها: 

تا ساعت 13 مورخ  1402/12/22
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 8:30 مورخ  1402/12/23

مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه پس از تاریخ بازگشایی پیشنهادها
اطلاعات تماس دســتگاه دســتگاه مناقصه گزار: آدرس: ساری ـ 
میدان امام خمینی- بلوار دانشگاه- اداره کل نوسازی،توسعه و 

تجهیز مدارس استان مازندران 
کد پستی: 4815884933   

شناسه: 1672253 م الف 1تلفن واحد قراردادها: 01133360568

نوبت دوم

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار)ریال(مبلغ برآورد)ریال(عنوان کالاردیف
35,000,000,0001,750,000,000لپ تاپ، رایانه و دستگاه های جانبی1

شرکت آب و فاضلاب استان آذربایجان غربی

شرکت آب و فاضلاب استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای مطابق جدول ذیل 
را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت 
و تحویل اسناد تا سایر مراحل مناقصه از طریق سامانه )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 

خواهد شد. تاریخ انتشار فراخوان در سامانه تاریخ 1402/12/03 می باشد.

 تضمین شرکت در مناقصه علاوه بر بارگذاری 
در سامانه مزبور به صورت فیزیکی نیز  بایستی 
قبل از بازگشــایی پــاکات به صــورت فیزیکی 
تحویل دبیرخانه گــردد در صورت عدم تحویل 

پاکات مربوطه بازگشایی نخواهد شد.

آدرس تحویل پاکات: ارومیه - چهارراه مخابرات 
شرکت آب و فاضلاب اســتان آذربایجان غربی 

شماره تماس: 04433450001
تاریخ نشر آگهی نوبت اول:  1402/12/03
تاریخ نشر آگهی نوبت دوم:  1402/12/05

نوبت اول

فراخوان برگزاری مناقصه عمومی
)) آب امانت فرزندان ماست، امانتدار باشیم ((

مهلت دریافت
مهلت عودت

تاریخ بازگشایی
صلاحیت های مورد نیاز

 تضمین شرکت 
در مناقصه

میلیون )ریال(
مبلغ برآورد 
میلیون )ریال(

موضوع مناقصه
شماره فراخوان سامانه ستاد

1402/12/09 ساعت 15:00
1402/12/22 ساعت 10:00
1402/12/23 ساعت 09:30

رشته آب  پایه 5 و بالاتر از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و گواهینامه 

صلاحیت ایمنی از اداره کار
3,079 61,576

)تجدید مناقصه عمومی با ارزیابی کیفی( احداث شبکه 
خط انتقال منطقه 6 و 7 میاندوآب و نواحی پراکنده در 
 - o-20 سطح شهر و تکمیل نواقصات ایستگاه پمپاژ

شماره فراخوان : 2002005390000227  
1402/12/09 ساعت 15:00
1402/12/22 ساعت 10:00
1402/12/23 ساعت 10:00

رشته آب  پایه 5 و بالاتر از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و گواهینامه 

صلاحیت ایمنی از اداره کار
1،870 37،396

)مناقصه عمومی با ارزیابی ساده( اجرای خطوط انتقال 
آب از تصفیه خانه شماره  یک به دو ماکو - شماره 

فراخوان : 2002005390000225

1402/12/09 ساعت 15:00
1402/12/22 ساعت 10:00
1402/12/23 ساعت 10:30

رشته آب  پایه 5 و بالاتر از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و گواهینامه 

صلاحیت ایمنی از اداره کار
863 17،244

)مناقصه عمومی با ارزیابی ساده( 
لوله گذاری و احداث ابنیه در روستای میر شیح حیدر 

شهرستان سردشت 
- شماره فراخوان : 2002005390000226

محل تامین اعتبار:   اعتبار ردیف 1 :  اعتبارات عمرانی )طبق نوع تخصیص سازمان مدیریت و برنامه ریزی(
اعتبار ردیف 2 : اعتبارات عمرانی و سایر منابع )طبق نوع تخصیص سازمان مدیریت و برنامه ریزی(

اعتبار ردیف 3 : اعتبارات عمومی ) سایر ابزارهای تامین منابع مالی (
قیمت اسناد مناقصات:  یک میلیون ریال                                    

مدت اعتبار پیشنهادات شش ماه

 شرکت آب و فاضلاب 
استان آذربایجان غربی

 وزارت نیرو شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشور

)مادرتخصصی(

گـزارش ویـژه

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

ملت ایران همانند همیشه حماسه جدیدی خلق کند
معــاون حقوقــی رئیس جمهــور تاکید کرد: شــرکت 
در انتخابــات صرفا انتخــاب افراد نیســت بلکه مایه 
اســتحکام پایه های پیشــرفت و امنیت کشــور اســت.
بــه گزارش ایســنا، محمد دهقان در حاشــیه جلســه 
هیئت دولت در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: بخش 
مهمی از مردم و افرادی که فرصت و امکان شــرکت 
در انتخابــات دارنــد بــا همه همت خود حضــور پیدا 
خواهنــد کــرد و می داننــد کــه شــرکت در انتخابــات 
شــرکت در سرنوشــت خودشان اســت.وی با تاکید بر 
اینکه شرکت در انتخابات صرفا انتخاب افراد نیست 
بلکه مایه استحکام پایه های پیشرفت و امنیت کشور 
است، افزود: دشمنان ما دشمن انتخابات و دوستان 
ما دوســتان انتخابات هســتند، کســانی که دل در گرو 

کشور و پیشرفت کشور دارند انتخابات را مایه و بستری 
بــرای پیشــرفت کشــور می داننــد و در آن مشــارکت 
می کنند.دهقان همچنین بیان کرد: کسانی که مردم 
را از انتخابــات مایوس و تلاش می کنند که مردم پای 
صندوق هــای رای حاضــر نشــوند، به کشــور خدمت 
نمی کنند بلکه دانســته یا نادانســته ضربه می زنند و 
دشمنان کشــور را خوشحال می کنند.معاون حقوقی 
رئیس جمهور در پایان بیان کرد: ملت ایران همانند 
همیشــه حماســه جدیــدی خلق کننــد و بــا توجه به 
موضوعاتی که در منطقه و دشمنی هایی که نسبت به 
جمهوری اســلامی ایران و ملت ایران وجود دارد این 
انتخابات، انتخابات بســیار پرشــوری باشد و موجب 

استحکام پایه های بیشتر نظام اسلامی شود.

برنامه و بودجه

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

بودجه امسال را بدون کسری پشت سر می گذاریم
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: ما امسال بودجه را بدون کسری پشت سر 

می گذاریم البته منابع ما کامل تحقق پیدا نمی کند.
به گزارش ایسنا، داود منظور در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران 
درباره همکاری ایران و ارمنســتان، اظهار کرد: هجدهمین نشســت کمیسیون 
مشــترک ایران و ارمنســتان توافق خوبی انجام گرفت. ما به دنیال این هستیم 
کریدور شمال جنوب را از خلیج فارس به دریای سیاه برسانیم که در این زمینه 
توافقاتی صورت گرفت. در زمینه تجارت، گمرک، بهداشــت و درمان، مناطق 
آزاد و گردشــگری ۲۱ بند توافق نامه صادر شــده اســت تا به تجارت ۳ میلیاراد 

دلار با ارمنستان نزدیک شویم.
وی ادامــه داد: عیــدی همه کارکنان کامل تخصیص داده شــده و به تدریج در 

حال پرداخت است. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره میزان تخصیص بودجه عمرانی در سال 
جاری، بیان کرد: پیش بینی می کنیم امســال تخصیص بودجه  در طرح های 
تملک به حدود ۳۰۰ هزار میلیارد تومان برســیم که نســبت به سال گذشته که 

۲۵۰ هزار میلیارد تومان بوده است، افزایش خوبی محسوب می شود.
وی دربــاره عملکرد دولت در اجرای بودجه، گفت: ما امســال بودجه را  بدون 
کســری پشت سر می گذاریم البته منابع ما کامل تحقق پیدا نمی کند که هیچ 
ســالی این منابع کامل محقق نمی شــود. با ابزار تخصیــص و مدیریت درآمد 
و هزینــه امســال را بدون نگرانی به پایان می رســانیم. پرداخــت های ما کامل 
ترازمنــد بوده اســت. در پرداخت هزینه های جاری پرســنلی بــالای ۹۸ درصد 
عملکرد داشــتیم. در اموزش و پــرورش بالای صددردصد عملکرد داشــتیم. 

در  پرداخت جاری دستگاه ها هیچ مشکلی نداریم.
منظــور گفــت: دو ســه مــورد اختلاف کوچــک در زمینــه بودجه میــان دولت و 

مجلس وجود دارد که در چند روز آینده در مجمع تشخیص مصلحت نظام و 
شورای نگهبان حل خواهد شد.

وی در پایان اظهار کرد: رشــد اقتصادی در پاییز امســال نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته ۵.۱ درصــد مثبــت و بــدون نفــت ۲.۵ درصــد اســت. در بخــش 
خدمــات حدود  ۵ درصد رشــد داریم. در بخش صنعــت و معدن ۶.۹ درصد 
رشــد داریم و در بخش کشــاورزی رشــد ســه ماهه گذشــته به ۱- درصد رسیده 
اســت. در ۹ ماهه اول امســال رشــد نرخ نزدیک به ۷ درصد نســبت به ۹ ماهه 

سال گذشته بوده است.
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رئیس سازمان انرژی اتمی:

وسی برای سفر به ایران   گر
اظهار تمایل کرده  است

17401740 سال هفتـم      شمـاره:

3121402پنجشنبهپنجشنبه

قیمت: 5000 تومان 8  صفحه
12شعبـان    1٤٤5هجــری قمــری
Thursday/ February21/ 2024 
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رئیسی در جلسه هیئت دولت:02

 مسئولان از ظرفیت ها، نشاط 
و انگیزه جوانان غفلت نکنند

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

بودجه امسال را بدون کسری 
پشت سر می گذاریم

معاون وزیر راه و شهرسازی:

 اجرای واحدهای نهضت ملی مسکن 
به ۲ میلیون و ۲۴۴ هزار واحد رسید

تحلیل جمله از ابهام درخصوص جرم انگاری برای استفاده از فیلترشکن در بند ششم سند جدید دبیرخانه شورای عالی فضای مجازی؛

 وضعیت قرمزِ گوشت قرمز
صفحه 02

JOMLEH

0202

روند کاهشی مصرف گوشت قرمز در یک دهه اخیر و رسیدن میزان عرضه به دوران کرونا؛ روند کاهشی مصرف گوشت قرمز در یک دهه اخیر و رسیدن میزان عرضه به دوران کرونا؛ 



تحلیل جمله از ابهام درخصوص جرم انگاری برای استفاده از فیلترشکن در بند ششم سند جدید دبیرخانه شورای عالی فضای مجازی؛

رئیس سازمان انرژی اتمی:
 گروسی برای سفر به ایران 

اظهار تمایل کرده  است
      محمد اسلامی در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنــگاران اظهار کرد:  تعاملات ایران با آژانس در یک 
روال طبیعــی تــداوم دارد و در جهــت رفــع ابهامــات و 

توسعه همکاری ها، گفت وگوها صورت می گیرد. 
آقای گروســی هم برای سفر به ایران اظهار تمایل کرده اند و در دستور 
کار ایشان است و در برنامه ما هم قرار دارد که در زمانی که تنظیماتش 
صــورت بگیرد، انجام خواهد شــد.وی افزود: بــه دلیل تراکم برنامه ها 
بعید اســت این سفر در اسفند باشــد و با توجه به اینکه در اردیبهشت 
آینــده اولیــن کنفرانــس بین المللــی هســته ای را برگزار می کنیــم و از 
کشــورهای مختلف جهان اعلام آمادگی کرده اند که حضور پیدا کنند.

اســلامی اضافــه کرد: در ســال ۱۴۰۳ که پنجاهمین ســال انــرژی اتمی 
اســت و این یک رویــداد خواهد بود. ضمن اینکه ســی امین کنفرانس 
ملــی هســته ای و اولیــن کنفرانــس بین المللــی هســته ای خواهد بود 
مهمانان زیادی خواهد داشت و از آقای گروسی هم دعوت شده که در 
آن کنفرانس ســخنرانی کنند.وی همچنین یادآور شد: در کنفرانس ها 
عناصر علمی و تحقیقاتی می آیند. ما از ۱۳۰ محقق و افراد برجســته 
هســته ای دعوت کرده ایم. تا هفته پیش که من پیگیری کردم بیش از 
۳۰ درصد مهمانان  اعلام حضور کردند. بقیه هم در دســت پیگیری 
اســت.رئیس ســازمان انرژی اتمی در پاســخ به این ســوال کــه آیا قرار 
اســت گزارش جدیدی علیه ایران به شورای امنیت برود؟ خاطرنشان 
کــرد: آژانــس به طور طبیعی هر ســه ماه یک بار برای شــورای حکام و 
هــر ۶ ماه یک بار برای شــورای امنیت ســازمان ملل گــزارش می دهد. 
گزارش مدیر کل دو بخش دارد. یک بخش گزارش های پادمانی است. 
یک بخشــی از گزارش در بخش پادمان رفتار جاری صنعت هسته ای 
ما و نظارت هایی اســت که صــورت می گیرد. دوربین هایی کــه دارند و 
بازرســی هایی که صورتی می گیرد جزیی از این گزارش است.اســلامی 
همچنیــن گفــت: گــزارش بخش دومــی دارد کــه ویژه برجام اســت و 
برجام طبق قطعنامه ۲۲۳۱ در دستور کارشان است که انطباق یا عدم 
انطبــاق با برجام را گزارش می کنند و با توجه به اینکه بر اســاس مواد 
۲۶ و ۳۶برجام برای اینکه طرفین متعهد به تعهداتشان عمل نکردند، 
مــا طبق قانون اقدام راهبردی عمل می کنیم که گزارشــات آن هم باز 

توسط آژانس تهیه و منتشر می شود.

مخبر:
 ۲۰ همت برای طرح دارویار 

تخصیص داده شد
      معــاون اول رئیــس جمهــور از اختصــاص ۲۰ هــزار 
میلیــارد تومــان بــرای طــرح دارویــار و حــل مشــکل 

تولیدکنندگان دارو خبر داد.
به گزارش ایسنا، محمد مخبر در حاشیه جلسه هیئت 
دولــت در جمع خبرنــگاران درباره اعتراض تولیدکننــدگان دارو به 
عــدم تعهد تامین اجتماعــی اظهار کرد: دیروز یکــی از کارهایی که 
کردیــم همین بحــث دارویار بود و ۲۰ همت )هــزار میلیارد تومان( 
تخصیص داه شد که در همین یکی دو روزه به آنها داه خواهد شدو 

این بخش حل می شود.
وی دربــاره اقدامات دولت بیان کرد: کارخانه هایی که نیمه تعطیل 
بودنــد الان دارند بــا ظرفیت کامل کار می کنند. ســرمایه در گردش 
مشــکل داشــت و تعمیراتی کــه روی کارخانه ها باید انجام می شــد 
کــه همه این کارهــا در حال انجام اســت. کارهــا و پروژه های بزرگی 
هم در حال احداث اســت که آنها را هم پشتیبانی می کنیم.معاون 
اول رئیس جمهور همچنین گفت: کارخانه شوشــتر مشکلی درباره 

روابظش با بانک داشت که آن را هم گفته ایم حل بشود.

وزیر ارتباطات:
 تعداد کاربران رادارگیم 

به ۱۴ میلیون نفر رسیده است
      وزیــر ارتباطــات بــا اشــاره بــه این کــه »تعــداد کاربران 
رادارگیــم به عنوان ابزاری بــرای بهبود تجربه کاربری 
گیمرها به ۱۴ میلیون رسیده است«، گفت: باتوجه به 
وعــده رییــس جمهــوری برای بهبــود تجربــه کاربری 
گیمرها، ابزار رادارگیم راه اندازی شــد که در آن محتوای بازی های 
پرمخاطــب و مــورد تاییــد نهادهای فرهنگــی را در کشــور آوردیم و 
میزبانــی کردیــم تــا حداقــل ۳۰ درصد میــزان تاخیر در دسترســی 

گیمرها به این بازی ها کاهش پیدا کرد.
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور پس از جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران به ابزار رادارگیم اشــاره کرد و گفت: این دولت از ابتدای 
شروع کار بدنبال بهبود تجربه کاربری عموم کاربران و اقشار خاص 
 )Ping( بود که یکی از اقشاری که میزان تأخیر در دسترسی اینترنت
بری تجربه کاربری آنها اثر بسیار منفی است ، گیمرها به شمار می 
رفتند. وی با اشاره به اینکه وعده رئیس جمهوری این بود که تجربه 
 Radar.Game کاربری این قشــر بهبود پیدا کند، افزود: در ســرویس
محتوای بازی های پرمخاطب و مورد تایید نهادهای فرهنگی را در 
کشور آوردیم و میزبانی آن را انجام می دهیم و همچنین ابزاری را 
طراحی کردیم که گیمرها با اســتفاده از آن می توانند تاخیر بازی را 
بــه مراتب بهتره و تا حداقل ۳۰ درصد کاهش دهند تا عملا تجربه 

کاربری آنها بهبود پیدا کند.
زارع پــور با بیــان اینکه امروز تعداد کاربــران رادارگیم به ۱۴ میلیون 
نفــر رســیده اســت و عمــوم کاربــران از آن رضایت دارنــد، تصریح 
 کــرد: ایــن مســیر را برای اقشــار مختلف دنبــال می کنیــم و قبلا نیز 
ســامانه هــای دیگــری بــرای مقابلــه بــا تحریــم مخصوصــا بــرای 
متخصصان کشــور راه اندازی شــده بود تا روز بــه روز تجربه کاربری 

عموم کاربران را بهتر کند.

وزیر کشور خبر داد؛
 ارسال لایحه »نحوه مواجهه 
با اتباع غیر مجاز« به مجلس

      وزیــر کشــور با اعلام این که لایحه دولــت درباره نحوه 
مواجهــه با اتبــاع غیر مجاز در مجلس به ســر می برد 
تصریح کرد که کارت هوشــمند اتباع خارجی در حال 

توزیع است.
به گزارش خبرگزاری مهر، »احمد وحیدی«، وزیر کشــور در حاشیه 
جلسه هیأت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: کارت هوشمند 
اتباع خارجی تهیه شــده و در حال توزیع اســت؛ اتباع غیر مجاز نیز 

باید بازگردند و بقیه ساماندهی شوند.
وی در این باره افزود: لایحه ای هم درباره نحوه مواجهه با اتباع غیر 

مجاز تهیه شده که این لایحه اکنون در مجلس است.
وحیــدی با اشــاره بــه تبلیغــات انتخابات تاکیــد کــرد: زمینه خوبی 
برای تبلیغات در صداوســیما و فضای مجازی فراهم شــده اســت 
و داوطلبــان بایــد مراقــب باشــند تــا یکدیگــر را تخریــب نکننــد و 
موضوعاتــی را کــه خارج از حوزه و اختیارات شــان اســت بــه عنوان 
وعده انتخاباتی مطرح نکرده و وعده ای ندهند.وزیر کشــور با اشاره 
به برنامه حذف گزینه »عجله دارم« از تاکســی های اینترنتی گفت: 
بایــد به ایــن مورد رســیدگی شــود.وحیدی همچنین دربــاره برخی 
حوادث پیرامون خطوط انتقال گاز گفت: دستگاه های اطلاعاتی در 

حال دنبال کردن این موضوع هستند.
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رئیسی در جلسه هیئت دولت:

مسئولان از ظرفیت ها، نشاط و انگیزه جوانان 
غفلت نکنند
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رئیــس جمهــور با تاکیــد بر ضرورت تــلاش همگانی بــرای برگزاری هر 
چــه پرشــورتر انتخابات اظهار داشــت: توجــه به قانــون، رعایت اخلاق 
انتخاباتــی و اتخــاذ رویکــرد امیدآفریــن و پرهیــز از ســیاه نمایی مــورد 
 توجه همه کســانی باشــد که در عرصه انتخابات و تبلیغــات انتخاباتی 

فعالیت می کنند.
به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت با تبریک 
ســالروز ولادت حضــرت علی اکبــر )ع( و روز جوان، بر ضــرورت اعتماد 
کــردن و میــدان دادن بــه جوانــان تاکیــد و تصریح کرد: در طــول تاریخ 
انقلاب اســلامی هر جا به جوانان مســئولیت ســپرده شده، آنجا عرصه 
موفقیت و کســب دســتاوردهای بزرگ بوده اســت. این جوانــان بودند 
کــه میــدان دفاع مقدس را مدیریــت کردند و لذا مســئولان بخش های 
 مختلــف نبایــد از ظرفیت هــا، توانمندی هــا، نشــاط و انگیــزه جوانــی 

غفلت کنند.
وی در ادامــه بــه فرمایشــات رهبر معظم انقــلاب اســلامی در دیدار با 
جمعی از مردم آذربایجان شرقی اشاره کرد و افزود:  توجه بیش از پیش 
بــه مدیریت آســیب های اجتماعی مثل طلاق، اعتیاد و حاشیه نشــینی 
و  تصمیم ســازی ها  در  عدالــت  اجــرای  موضــوع  بــه  جــدی  توجــه  و 
تصمیم گیری هــا از جمله نکات مهمی بود کــه رهبر معظم انقلاب در 
کنار اشاره به پیشرفت ها و دستاورها به آنها اشاره کردند و ضرورت دارد 
از سوی همه به ویژه دولت به عنوان دستگاه اجرایی و اداره کننده کشور 

به طور جدی پیگیری شود.
وی با اشــاره به نزدیک شــدن به روز برگزاری انتخابات مجلس شورای 
اســلامی و مجلس خبرگان رهبری، با تاکید بر ضرورت تلاش همگانی 
بــرای برگــزاری هر چه پرشــورتر این رویــداد مهم اظهار داشــت: توجه 
بــه قانون، رعایت اخلاق انتخاباتی و اتخــاذ رویکرد امیدآفرین و پرهیز 
از ســیاه نمایی مورد توجه همه کســانی باشــد که در عرصــه انتخابات و 

تبلیغات انتخاباتی فعالیت می کنند.
رئیس جمهــور بــا بیــان این که »نظــام جمهوری اســلامی در ۴۵ ســال 
گذشــته خدمات و دســتاوردهای ارزشمندی داشته که باید پاس داشته 
شوند«، گفت: حفظ وحدت و انسجام ملی یکی از مهمترین ضرورت ها 
در عرصه تبلیغات انتخاباتی اســت و اساســا خود انتخابات باید یکی از 

جلوه های مهم و بزرگ انسجام ملی باشد.
وی همچنین برگزاری نمایشــگاه رســانه های ایران در آســتانه برگزاری 
انتخابــات را اقدامــی شایســته و زمینه ســاز ایجــاد فضای تضــارب آرا و 
اندیشــه ها و گفت وگو دانســت که می تواند زمینه ســاز برگزاری پرشورتر 
انتخابات باشــد تا برگ زرین دیگری به دفتر حماسه آفرینی های ملت 

ایران افزوده شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش به وتــوی دوباره قطعنامه آتش بس 
فوری در غزه از سوی آمریکا اشاره و خاطرنشان کرد: امروز بدون تردید 
آمریکا محور و در رأس همه شرارت ها در عالم و بانی اصلی جنایات و 
نسل کشی در غزه و مقصر تداوم این جنایات است و همه دنیا باید این 

اقدامات را محکوم کنند.
رئیســی با اشاره به اعلام خبر بازگرداندن اموال بابک زنجانی به کشور، 
تلاش های ســازمان اطلاعات سپاه و نیز همکاری مسئولان قوه قضائیه 
را که با هم افزایی و پیگیری مجدانه اطلاعاتی و قضایی این پرونده را به 
نتیجه رساندند، شایسته قدردانی دانست و اظهار داشت: این اموال به 
طور کامل متعلق به ملت و دولت جمهوری اســلامی ایران اســت و به 

عنوان پشتوانه پولی کشور به خزانه بانک مرکزی باز می گردد.
در ادامه جلســه هیئت دولت رئیس ســازمان برنامه و بودجه با اشــاره 
به انتشــار گــزارش مرکز آمار دربــاره تورم بهمن ماه، گفت: ســال ۱۴۰۲ 
بــا تــورم نقطه بــه نقطه ۵۵.۵ درصد آغاز شــد و در بهمــن این رقم به 

۳۵.۸ درصد رســیده که خود گواهی برای به نتیجه رســیدن تلاش های 
مجموعه دولت است.

منظــور با بیــان اینکه همچنان با نقطــه مطلوب فاصله داریــم، افزود: 
در بهمــن مــاه تــورم گوشــت ۴ دهــم درصــد و حبوبــات ۵.۹ درصــد 
کاهش داشــته و به طور کلی تورم اقــلام و کالاهای خوراکی با ثبت عدد 

۳۱.۶درصد، از تورم کلی پایین تر بوده است.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه همچنین به انتشار آمار رشد اقتصادی 
۵.۱ درصــدی در فصــل پاییز اشــاره کرد و اظهار داشــت: در فصل پاییز 
رشــد اقتصــادی بــدون نفت ۲.۵ درصد و رشــد اقتصــادی بخش نفت 
و گاز ۲۱.۸ درصد بوده اســت. همچنین رشــد بخــش صنعت و معدن 
۶.۹درصــد، خدمــات ۴.۶ درصــد و رشــد بخش کشــاورزی نیــز از منفی 

۳درصد به منفی ۱ درصد ارتقا یافته است.
منظــور با اشــاره به دســتور رئیس جمهور در جلســه قبلــی دولت برای 
تامیــن منابــع مالــی مورد نیــاز جهــت رفع برخــی مشــکلات از جمله 
مطالبــات داروخانه ها در اجــرای طرح دارویار، تصریــح کرد: عطف به 
این دســتور روز گذشته جلســه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور و 
مسئولان مربوطه برگزار شد و برای واریز منابع لازم از سوی دستگاه های 
مسئول به خزانه توافقات خوبی حاصل شد که این منابع طی دو هفته 

آینده تخصیص خواهند یافت.
رئیس جمهور با تشــکر از اقدامات صورت گرفته در این زمینه، تســریع 
در تزریــق ایــن منابــع در چرخــه تامین منابــع در بخش هــای مختلف 
 بــه ویــژه در طــرح دارویــار و رفع مشــکلات بخــش ســلامت و درمان را 

خواستار شد.
وزیــر آمــوزش و پرورش نیــز در جلســه امــروز هیئت دولت با اشــاره به 
حضــور دکتــر رئیســی در باشــگاه دانش پژوهان جــوان، از ابــلاغ چارت 
اداری این مجموعه از ســوی ســازمان اداری و اســتخدامی طی روزهای 

اخیر خبر داد.
همچنین رئیس سازمان صدا و سیما در جلسه امروز با اشاره به بازدید 
خــود از پارک هــای علم و فناوری زاهدان، با بیــان اینکه عمده جوانانی 
کــه در این مجموعه مشــغول به کار بودند زیر ۲۳ ســال ســن داشــتند، 
گفت: مســئولان این پــارک در مدارس اســتان دفاتری برای شناســایی 
اســتعدادها در حوزه های مختلف تاســیس کرده اند که نتیجه آن بسیار 
امیدآفرین و ثمربخش بوده است. پیشنهاد می کنم که تمام پارک های 
علــم و فنــاوری در اســتان های مختلــف به دفاتر اســتانی صدا و ســیما 
متصــل تا از فعالیت هــا و دســتاوردهای این مجموعه ها برنامه ســازی 

مشترک انجام دهند.
رئیــس جمهور نیــز ضمن اســتقبال از این پیشــنهاد گفــت: روایت این 
پیشرفت ها به خصوص وقتی از جانب کسانی باشد که خودشان عامل 
و بانــی این پیشــرفت ها و دســتاوردها هســتند، هــم امیدبخش تر و هم 

مستندتر و جذاب تر است.

زمانــی که طرح صیانت از فضــای مجازی برای 
نخســتین بار و در میــان نارضایتی های عمومی 
بــه جریــان افتــاد، طرفــداران آن دائمــاً بــر واژه 
صیانــت تأکیــد داشــتند و مدعــی بودنــد قصد 
دارنــد در این فضــا از حق و حقوق شــهروندان، 
صیانــت یعنــی نگاهبانــی کننــد و بعدهــا نیــز 
ایــن طرح با اســتناد به اصل ۸5 قانون اساســی 
در کمیســیون بــه تصویــب رســید و بــه شــورای 
 نگهبان ارسال شد، بدون این که در صحن علنی 

مطرح گردد.
برابر اصل ۸۵ قانون اساســی جمهوری اسلامی 
ایران ســمت نمایندگی قائم به شــخص اســت 
و قابــل واگــذاری بــه دیگــری نیســت و مجلس 
نمی توانــد اختیــار قانون گذاری را به شــخص یا 
هیأتی واگذار کند ولی در موارد ضروری می تواند 
اختیــار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل 
هفتــاد و دوم بــه کمیســیون های داخلــی خــود 
تفویــض کند، این که درخصــوص طرح صیانت 
نمایندگان چه ضرورتی احساس کردند آن هم 
در شــرایطی کــه برای ترمیــم اقتصــاد و تنظیم 
معیشــت مــردم، قدمی برنداشــتند، موضوعی 

بود که کسی به آن پاسخ نگفت.
دلیــل خــارج کردن ایــن طرح از صحــن علنی و 
تصویب آن در کمیســیون مشــترک نیز این بود 
کــه جبهــه پایــداری کــه از طراحــان و طرفداران 
جــدی این طــرح بود، یقین داشــت کــه اگر پای 
طرح صیانت به صحن علنی باز شود، تصویب 
آن بــه مخاطــره خواهــد افتــاد چــون مــوکلانِ 

نماینــدگان در حوزه هــای انتخابیــه در سراســر 
کشــور از نمایندگان خود می خواستند این طرح 
بــه کســب و کارهــای مجــازی که طی ســال های 
پســاکرونا، رونق ویژه ای یافته بود آسیب می زند 

و باید جلوی آن را بگیرند. 
امــروز و یک ســال و نیم پس از بررســی طرح در 
کمیســیون مشــترک طــرح صیانت، اعلام شــد 
برابر ســندی که توســط دبیرخانه شــورای عالی 
از فیلتــر  ابــلاغ شــد اســتفاده  فضــای مجــازی 
شــکن، غیرقانونی و جرم تلقی شــد، موضوعی 
که پیشــتر مطرح نبــود و تنها اقــدام به فروش و 
 تجــارت از طریق فــروش فیلتر شــکن جرم بود 

نه استفاده از آن.

پــس از انتشــار ایــن خبــر، موجــی از اعتراضات 
بــه  در جامعــه و همچنیــن در فضــای رســانه 
راه افتــاد و حقوقدانــان ایــن بنــد از قانــون را به 
چالــش کشــیدند و آن را برخــلاف فصــل ســوم 
قانون اساســی جمهوری اسلامی و حقوق ملت 

توصیف کردند.
اساســاً هــر قانونی کــه در یک نظام مردم ســالار 
قرار اســت تصویب شــود باید بــا ذائقه عمومی 
جامعــه هم خوانی داشــته باشــد و اگر مجلس، 
مجامــع یــا شــوراهای قانون گــذار متعــددی که 
در کشــور هســتند، قرار باشــد قوانینی را مصوب 
کننــد کــه مــردم آن را پذیــرا نیســتند، پــس از 
تصویب بایــد میلیاردها هزار ریال هزینه صرف 

و بازوهــای اجرایــی ویــژه تعریــف کننــد تــا این 
قانــون اجرا شــود کــه تجربــه قانــون ممنوعیت 
نوار ترانــه در اوائل دهه 6۰ و ممنوعیت ویدئو و 
پــس از آن قانون ماهواره که هرگز اجرایی نشــد 
هرچنــد هزینه ســنگینی برای اجــرای آن صرف 
 شــد ثابت می کند این قانون نیز رها و بلاتکلیف 

خواهد ماند.
به نظــر می آیــد جریــان سیاســی اصولگــرا کــه 
همواره در این مســیر ها فعال بودند و اساســاً از 
محدود کردن و بســتن و برخوردهــای گازانبری 
خوش شــان می آید، این بار به گونه ای به ســراغ 
فضــای مجــازی آمدنــد کــه بیــش از ۸۰ درصد 
 مــردم و ازجملــه مدیــران ارشــد کشــور را نیــز 

مجرم کردند.  
پــس از این انتقــادات بود که دبیر شــورای عالی 
فضــای مجازی این موضــوع را رد کــرد و گفت: 
از فیلترشــکن ها  مصوبــه ممنوعیــت اســتفاده 
مخاطــب عمومی  نــدارد بلکه خطــاب مصوبه 

دستگاه ها هستند.
دبیــر شــورای عالــی فضــای مجــازی بــا بیــان 
این کــه ایــن ســند و بــه طــور خــاص بند ششــم 
از  اســتفاده  ممنوعیــت  درخصــوص  کــه  آن 
پالایش شکن هاســت، مخاطــب عمومی ندارد، 
افزود: برداشــت های صورت گرفته درباره اینکه 
مخاطــب این مصوبه مردم هســتند، نادرســت 
اســت بلکه این مصوبه دستگاه ها و تنظیم گران 
بخشــی را ملزم کرده که امکان دسترســی مردم 
بــه ســکو ها و خدمــات پرمخاطــب خارجــی را 
در چهارچــوب قوانیــن و با ســاز و کار های جدید 

فراهم کنند.
ســید محمد امیــن آقامیری دبیر شــورای عالی 

فضــای مجــازی گفــت: مصوبــه اخیــر شــورای 
عالی فضای مجازی یک ســند سیاســتی است و 
مخاطب آن، دســتگاه های قید شــده در ابتدای 

ابلاغیه هستند.
وی بــا بیان این که این ســند و به طور خاص بند 
ششــم آن که درخصوص ممنوعیت استفاده از 
پالایش شکن هاســت، مخاطــب عمومی ندارد، 
افزود: برداشــت های صورت گرفته درباره اینکه 
مخاطــب این مصوبه مردم هســتند، نادرســت 
اســت بلکه این مصوبه دستگاه ها و تنظیم گران 
بخشــی را ملزم کرده که امکان دسترســی مردم 
بــه ســکو ها و خدمــات پرمخاطــب خارجــی را 
در چهارچــوب قوانیــن و با ســاز و کار های جدید 

فراهم کند.
دبیــر شــورای عالــی فضای مجــازی تاکیــد کرد: 
قطعا اگر نیاز های مردم به این خدمات برطرف 
شود، دیگر نیازی به استفاده از پالایش شکن ها و 

فیلترشکن ها ندارند.
دبیــر شــورای عالی فضــای مجازی یادآور شــد: 
مصوبــه سیاســتی اخیــر در امتداد ابلاغیه ســال 
بــرای  را  قانونــی  مجوز هــای  کــه  اســت   ۱۳۹۸
مــواردی کــه راهکار هــای دیگر جوابگو نیســتند، 

فراهم می کند.
البته هرچند دبیر کارگــروه فضای مجازی منکر 
موضــوع شــد اما ســابقه عمــل اصولگرایــان در 
موارد مشابه نشــان می دهد آنان به رغم تلاش 
بــرای تکذیــب، گام به گام به ســمت طرحی که 
مدنظر دارند پیش خواهند رفت و نظر و سلیقه 
عامه مردم و حتی فشــاری کــه از نظر اقتصادی 
و روانی بــر مردم خواهد آمد برای آنان اهمیت 

چندانی ندارد.

جمله 
سرویس سیاسی

وزیر اطلاعات با تبریک بازگشت اموال بابک 
زنجانــی به مــردم توســط ســازمان اطلاعات 
ســپاه و قــوه قضاییه، عنــوان کــرد: کار مهمی 
صــورت گرفت که اموال مردم برگشــت و این 

حادثه ارزشمندی برای مردم بود.
به گزارش خبرگزاری مهر حجت الاسلام سید 
اســماعیل خطیب وزیر اطلاعات در حاشــیه 
جلســه هیــأت دولــت در جمــع خبرنــگاران 
اظهــار کــرد: بازگشــت امــوال مــردم توســط 
ســازمان اطلاعــات ســپاه و قوه قضائیــه را به 

همه مردم تبریک می گویم. کار مهمی بود که 
اموال مردم برگشت و این حادثه ارزشمندی 
بــرای مــردم بــود.وی دربــاره جاســوس های 
اســرائیلی کــه از ۲۸ کشــور مختلــف دســتگیر 
دادیــم،  کــه  را  اطلاعیــه اش  گفــت:  شــدند 
کشــورهایش را هم اعلام کردیم، جزئیات آن 
هم معلوم است و بعضی از اخبار دنیا را هم 
اگــر پیگیــری کنید بعضی کشــورها خودشــان 
اعلام می کنند.وزیر اطلاعات در ادامه درباره 
اطلاعــات  وزارت  دســتاوردهای  و  عملکــرد 

یادآور شــد: ایــن را باید از مردم بپرســید ولی 
ما آنچــه را کــه در توانمان بود انجــام دادیم. 
در راهپیمایــی ۲۲ بهمــن نشــان داده شــد که 
به لطف خدا با همکاری و هم افزایی واحدها 
و مجموعه هــای اطلاعاتی و امنیتی کشــور در 
کمــال امنیــت برگــزار شــد.خطیب همچنین 
تاکیــد کــرد: ان شــاءالله کــه انتخابــات هــم در 
کمــال امنیت برگــزار می شــود. نکتــه مهمی 
کــه وجــود دارد این اســت کــه امروز داعشــی 
از حکمرانــی مأیــوس شــده در منطقــه  کــه 

ســرگردان است و آمریکا و رژیم صهیونیستی 
و عوامــل آنهــا در جهت اقدامات تروریســتی 
در حال بهره برداری از آنها هستند.وی اظهار 
داشــت: با کمــک وزارت کشــور و حضور همه 
مــردم ایران امنیــت انتخابات برقــرار خواهد 
شــد.وی افزود: بازگشت اموال مردم با کمک 
ســازمان اطلاعــات ســپاه پاســداران انقــلاب 
اســلامی و قوه قضائیه را بــه همه مردم ایران 
 تبریــک می گویــم و ایــن اتفــاق ارزشــمندی 

برای کشور بود.

وزیر اطلاعات:

امنیت انتخابات با کمک وزارتخانه های کشور و اطلاعات برقرار می شود

JOMLEH

یادداشت سردبیر 

روند کاهشی مصرف گوشت قرمز در یک دهه 
اخیر و رسیدن میزان عرضه به دوران کرونا؛ 

وضعیت قرمزِ گوشت قرمز 

گوشــت یکــی از اصلی ترین منابــع تأمین پروتئین در جهان اســت و در 
بررســی میزان رفــاه و برخورداری یک جامعه عموما بــه میزان تولید و 

مصرف گوشت قرمز و سفید در آن اشاره می شود.
بــه گزارش جملــه این مســئله در ایران از اهمیت بیشــتری برخوردار اســت زیرا 
ایرانیان از دیرباز ســبک غذایی خود را با گوشــت پیوند داده اند و استفاده از آن در 
کشور امری متداول است. روندی که در یک دهه اخیر با نزولی جدی همراه بوده 
و موجب کاهش ســهم گوشــت از سفره ایرانی شده اســت.بر اساس آخرین آمار 
منتشر شده از کشتارگاه های کشور، عرضه گوشت قرمز در پایین ترین سطح خود 
از اواخر بهار ســال ۱۳۹۹ تا کنون قرار گرفته اســت که نشــانه خوبی نیست و مؤید 
ایــن حقیقت تلخ اســت که تولید و مصــرف کاهش پیدا کرده اســت. تولید از آن 
جهت کمتر شــده که خــوراک دام و هزینه نگهداری و تولیــد دام افزایش یافته و 
مصرف نیز به دلیل کاهش توان خرید مردم به شکل معناداری کمتر شده است. 
براســاس آمارها در سال ۱۳۹۰ ســرانه مصرف گوشت قرمز در کشور ۱۳ کیلوگرم 
بود که به مرور و با افزایش قیمت گوشــت قرمز ســرانه مصرف گوشت قرمز هم 
هر ســال یک کیلوگرم کاهش یافت به گونه ای که سرانه مصرف گوشت قرمز در 
ســال ۱۳۹۱ به ۱۲ کیلوگرم، در ســال ۱۳۹۲ به ۱۱ کیلوگرم، ســال ۱۳۹۴ تا ۱۳۹۶ در 
محــدوده ۱۰ تــا ۱۱ کیلوگرم، در ســال ۱۳۹۷ و ۱۳۹۸  ســرانه آن، به ۸ کیلوگرم، در 
سال ۱۳۹۹ به ۷ کیلوگرم، در سال ۱۴۰۰ این میزان به ۶ کیلوگرم و در سال ۱۴۰۱ با 
یک کیلوگرم کاهش میزان مصرف به ۳ کیلوگرم رسید. حالا داده های مرکز آمار 
از کشــتارگاه های کل کشور نشان می دهد عرضه گوشت قرمز در کشور در دی ماه 
امســال نســبت به دی ماه سال گذشته و نسبت به آذر ماه سال جاری کاهش نیز 
یافته اســت تا روند کاهش مصرف گوشت از ابتدای دهه ۹۰ تابحال بدون توقف 
ادامه داشته باشد. مهمترین دلیل کاهش مصرف گوشت در زمستان سال ۹۹ را 
باید در همه گیری کرونا جستجو کرد که اساساً موجب افت تقاضا در اکثر بخش ها 
ازجمله مصرف گوشت قرمز شد و حالا میزان مصرف به اندازه همان موقع است 
درحالی که دیگر خبری از کرونا نیست. این روند کاهشی مصرف و افزایشی قیمت 
در دولت ابراهیم رییســی شــتاب بیشــتری هم گرفته و درحالی که وزیر کشاورزی 
به دلیل برخی شبهات اقتصادی توسط دولت برکنارشد، بازار گوشت نیز شاهد 
جهــش بــود. دولت جدیــد در اوایــل کار خود این مشــکل را به گــردن بی کفایتی 
دولــت قبل و آغاز جنگ روســیه و اوکرایــن می انداخت، اما با گــذر زمان معلوم 
شــد گرانی گوشــت قرمز و کاهــش عرضه آن مســتقیما به سیاســت های دولت 
فعلی بازمی گردد و ربط چندانی به عناصر حاشیه ای ندارد.دولت سیزدهم فکر 
می کرد با دســتور، تشــویق و کتمان می تواند نرخ گوشــت را متعادل نگه دارد اما 
تولیدکنندگان گوشــت قرمــز و عرضه کنندگان  دام زنــده که همچنان با معضل 
قاچاق دست به گریبان هستند، برای ادامه فعالیت به نقدینگی نیاز داشتند نه 
دستور و تشویق! آخرین آمارهای عرضه گوشت قرمز در کشور حاکی از آن است 
کــه عرضه گوشــت در ماه گذشــته ۳۶ هزار و ۸۰۰ تن بوده اســت کــه با کاهش ۳ 
هزار و ۳۰۰ تنی در دی ماه امسال همراه بوده است. بر این اساس عرضه گوشت 
گوســفندی در دی ماه ســال گذشــته ۱۶ هزار و ۶۰۰ تن بوده است که با کاهش ۲۹ 
درصدی به ۱۱ هزار و ۸۰۰ تن در دی ۱۴۰۲ رسیده است. ادامه این روند نه تنها به 
نفع سلامت و زیست عادی شهروندان ایرانی نیست، بلکه موجب افزایش هرچه 
بیشــتر نارضایتی از دولتی خواهد شــد که در همبن دوســال به ناکام ترین دولت 
بعد از انقلاب بدل شده و هرگز رئیس جمهوری در ۲ سال اول کار خود با این حد 
از کاهش محبوبیت و نارضایتی مواجه نشده است. جلوگیری از قاچاق دام زنده، 
کاهش هزینه های تولید با سیاستگذاری صحیح و کاهش تنش های بین المللی، 
واردات به موقع گوشت قرمز و کمک مالی دولت به شهروندان تنها راههای باقی 
مانده برای محافظت از جامعه در برابر کاهش و گرانی گوشت قرمز است. ادامه 
این روند هیچ نتیجه ای جز افزایش قیمت گوشت قرمز، بیشتر شدن نارضایتی 
عمومی و کاهش میزان پروتین مصرفی مردم ندارد. درحالی که ماهی، تن ماهی 
و گوشــت مرغ هم بیش از گذشــته از دســترس عموم به خصوص طبقات کمتر 
برخوردار خارج شــده، گزارش ها حاکی از حذف کامل گوشــت قرمز از ســفره سه 

دهک فقیر جامعه حکایت دارد.

ملیحه منوری
سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول



اقتصادی

 همکاری بیمه البرز و 
گروه مالی نماد غدیر یک 
مرحله به اجرا نزدیکتر شد

رئیس مرکز پژوهش های مجلس: 

شاخص پیچیدگی اقتصاد ایران 
رشد ۱۱ درصدی داشته است

صفحه 03

صفحه  0٤

اقتصاد

0404

»باجت« بانک تجارت 
اعتبار 20 میلیون تومانی 

می دهد

قائم مقام رئیس کل بیمه مرکزی:
 حذف کاغذ 

از بیمه های تکمیلی در 
بخش دارو آغاز شد

اخبــــار /

صفحه 0٤

مدیرعامل بانک توسعه صادرات تشریح کرد؛

زیان انباشته در مسیر صفر شدن

وزیر امور اقتصادی و دارایی خبر داد؛  

 رفع دو مشکل حوزه ریلی
 و تعرفه های اقلام دارویی دامپزشکی

معاون وزیر کار:

حذف یارانه ها شایعه است

عســگریان، معــاون وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حــذف یارانه ها در صورت 
استفاده از اعتبار ۲۲۰ هزار تومانی دولت فقط یک شایعه است. »علیرضا عسگریان«، 
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: یارانه فجرانه یک یارانه مضاعف است 
که به میزان ثابت یارانه ها اضافه می شود و مردم می توانند با آن از ۱۱ قلم کالای اساسی 

مطرح در طرح کالابرگ خرید و از تخفیف ارائه شده استفاده کنند. وی گفت: نرم افزار 
کالابرگ الکترونیکی به زودی به روزرسانی می شود. با افزایش مراجعه به نرم 

افزار »شما« برای اطلاع از میزان اعتبار و فروشگاه های متصل، سرعت این 
نرم افزار پایین آمده و این مشکل تا ۴۸ ساعت آینده برطرف می شود.

رییس سازمان امور 
مالیاتی:

درآمد سلبریتی ها از 
فضای مجازی مشمول 

مالیات می شود
رییس ســازمان امور مالیاتی گفت: 
افــراد  و  ســلبریتی ها  از  مالیــات 
مشــهوری که دنبال کننده زیادی دارند و 
در فضای مجازی درآمد بســیاری کسب 

می کنند قطعا اخذ خواهد شد.
»سید محمدهادی ســبحانیان«، رییس 
ســازمان مالیاتی در گفت وگو با خبرنگار 
مهــر مســتقر در نمایشــگاه رســانه های 
ایــران، در رابطــه بــا چگونگــی دریافــت 
مالیات از سلبریتی ها گفت: در خصوص 
اخذ مالیات از سلبریتی و افراد مشهوری 
کــه دنبال کننــده زیــادی دارنــد و در ایــن 
فضا درآمد بسیاری کسب می کنند طبق 
قانون این افراد مشمول مالیات می شود.
وی ادامه داد: سازمان امور مالیاتی کشور 
مکلــف اســت نســبت بــه ایــن موضــوع 
مــوارد  از  برخــی  در  البتــه  کنــد،  عمــل 
حساسیت هایی نسبت به برخی از اقشار 
بــه وجــود می آیــد کــه این حساســیت ها 
معمولاً حساســیت های به جایی اســت. 
قوانیــن  در  اســلامی  شــورای  مجلــس 
بودجــه احکامــی را درج کــرد کــه نظــام 
مالیاتی کشــور باید به افرادی که بالاتر از 
یک تعداد دنبال کننده دارند رســیدگی و 

از آنها مالیات دریافت کند.
این مقام مسؤول ادامه داد: برای مالیات 
ســتانی اقشاری در نظر گرفته شده اند که 
از درآمدهای بســیار بالایــی برخوردارند 
و کســانی کــه دنبال کننده هــای فراوانــی 
دارنــد اگــر از این محــل فعالیــت انجام 
دهند و درآمدی داشــته باشــند مشمول 
مالیات می شــوند ضمن آنکه به جایگاه 
اجتماعی آنها و تمامــی مودیان احترام 
را  رجــوع  اربــاب  تکریــم  و  می گذاریــم 
وظیفــه خود می دانیــم اما دلیــل بر این 
نمی شــود کــه مالیاتــی طبق قانــون باید 

پرداخت شود پرداخت نکنند.
ســبحانیان خاطــر نشــان کرد: ایــن افراد 
از طریــق پیج خــود و تبلیغاتی که انجام 
می دهند درآمدزایی می کنند و کســی که 
در سال بیش از ۱۰ میلیارد تومان واریزی 
حســاب دارنــد اگــر مســتنداتی بیــاورد و 
محــل درآمــد مشــخص شــود چــه بســا 
مشــمول مالیــات نشــوند در صورتــی که 
به موجب قانون شــاید مشــمول مالیات 

شود.
وی اضافــه کــرد: اراده مــا ایــن اســت که 
مالیــات ســتانی را از دانه درشــت ها آغاز 
کنیم و آنها را در اولویت قرار دهیم. نباید 
مالیــات ســتانی را فقــط بــا تولیدکننده، 
کــه  اقتصــادی  فعــالان  و  آفرینــان  کار 

فعالیت های شفافی دارند پیش ببریم.
مالیــات  چتــر  کــرد:  اضافــه  ســبحانیان 
ســتانی را گســترده می کنیم و افرادی که 
در فضای مجازی فعالیت می کنند را نیز 

در همین مسیر برانداز می کنیم.
بحــث  مســوول  مقــام  ایــن  گفتــه  بــه 
خانه هــای لوکس و خانه هــای خالی جز 

مطالبات جدی مردم است.
وی در خاتمــه اضافــه کــرد: بنابراین اگر 
اطلاعاتی مبنی بر خالی بودن یک خانه 
به دســت ما برسد به ســرعت برای اخذ 
مالیــات اقــدام می کنیم هرچنــد فرایند 
وصول مالیات ممکن است کمی زمان بر 

باشد.

رشد حداقلی ۶۸۱ 
 واحدی شاخص

 کل بورس
ابتــدای  در  بــورس  کل  شــاخص 
معامــلات امــروز با رشــد حداقلی 

۶۸۱ واحدی مواجه شده است.
بــه گــزارش خبرنــگار مهر، شــاخص کل 
بــورس بــا رشــد حداقلــی ۶۹۱ واحــدی 
معامــلات  ارزش  اســت.  شــده  مواجــه 
خرد عدد ۸۳۶ میلیارد تومان را به ثبت 

رسانده است.
در یــک هفته گذشــته برآینــد معاملات 
در بازار ســهام، خروج نقدینگی حقیقی 
)فــروش حقیقی بــه حقوقی( بــه ارزش 
۱,۱۳۳ میلیــارد تومان را نشــان می دهد. 
امــروز نیز روند خــروج نقدینگی حقیقی 
ثبــت  بــا  بــرای یازدهمیــن روز متوالــی 
رقــم ۲۴ میلیــارد تومان همچنــان ادامه 
یــک  در  کــه  اســت  درحالــی  ایــن  دارد. 
هفته گذشــته از شــدت خروج نســبت به 

میانگین ماهانه کاسته شده است.
برآینــد معامــلات صندوق هــای درآمد 
ثابــت نیــز در یک هفته گذشــته حاکی از 
۳۵۰ میلیــارد تومــان خــروج نقدینگــی 
حقیقــی از این صندوق ها اســت. خروج 
نقدینگــی از این صنــدوق می تواند نکته 
مثبتــی بــرای بــازار ســهام باشــد. امــروز 
نیــز رونــد خــروج نقدینگــی حقیقــی از 
صندوق هــای درآمــد ثابت بــا ثبت رقم 
۴۷ میلیارد تومان همچنــان ادامه دارد. 
این درحالی است که در یک هفته گذشته 
شــیب خروج از این صندوق ها نسبت به 

میانگین ماهانه در حال کاهش است.
میلیــارد   ۵۸۱ خریــد  صف هــای  ارزش 
تومــان اســت کــه نســبت بــه میانگیــن 
افزایــش  تومــان  میلیــارد   ۱۶۰ هفتگــی 
داشــته اســت. ایــن در حالــی اســت کــه 
ارزش صف هــای فروش هم بــا افزایش 
۵۱ میلیــارد تومانی نســبت بــه میانگین 
هفتگی، در محدوده ۲۳۴ میلیارد تومان 

قرار دارد.

 J O M L E H N E W S P A P E R

    پنجشنبه
    3 اسفند 1402 
 سال هفتم 
   شماره 1740

رییس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد؛

آغاز ویرایش ثبت نام 
خودرو وارداتی جانبازان 

از شنبه ۶ اسفند

رئیــس مرکــز پژوهش هــای مجلــس گفــت: 
ایران در مدت ۵ ســال ۱۴ محصول صادراتی 
امــر  ایــن  کــه  کــرده  صــادر  و  تولیــد  جدیــد 
وضعیت شــاخص پیچیدگی اقتصاد ایران را 
نســبت به یک دهه قبل ۱۱ درصد رشــد داده 

است.
ســهل آبــادی در بیســت و یکمین جشــنواره 
تولید ملی افتخار ملی که شامگاه روز دوشنبه 
برگزار شــد، نســبت بــه عملکــرد بانک ها در 
مواجــه با تولیــد کنندگان انتقاد کــرد و گفت: 
در حالــی تعدادی از تولید کنندگان کشــور در 
زندان هــا به ســر می برنــد که بانک هــا اصولًا 
باید تســهیلات بــه ایــن تولید کننــدگان ارائه 
بدهند نــه اینکه برای گرفتــن مطالبات خود 
تولیــد کننــدگان را با چنین مشــکلاتی مواجه 

کنند.
رئیــس هیــأت مدیــره خانه صمت ایــران در 
ادامــه بــه انتقــاد به عملکــرد بخــش دولتی 
پرداخــت و اعلام کــرد: اگر خــرج دولت زیاد 
است گناه ما تولید کنندگان چیست؟  آیا یک 
دولــت چند میلیونی را مــا چند هزار کارخانه 
بایــد اداره کنیــم؟  آیا در شــرایط این چنینی 
بــا ایــن مالیات هــا می تــوان بــا دنیــا رقابــت 
کــرد؟ قطعاً خیــر مگر اینکه دولــت با بخش 

خصوصی و تولید کنندگان آشتی کند.

پیچیدگــی    شــاخص  درصــدی   ۱۱ رشــد 
اقتصاد ایران

مرکــز  رئیــس  نگاهــداری  بابــک  ادامــه  در 
پژوهش هــای مجلــس شــورای اســلامی بــه 
متنوع بودن شاخه های تولید کشور به عنوان 
گفــت:  و  پرداخــت  اقتصــادی  مزیــت  یــک 
اقتصــاد ایــران نســبتاً بــزرگ و متنوع اســت 
و ایــن امــر باعــث شــده تــاب آوری فعلی در 

شرایط جنگ اقتصادی داشته باشیم. 

ضمــن اینکه با توجه بــه ظرفیت های خوبی 
که در تولید داریم به نظر می رســد پتانســیل 
خوبــی بــرای رشــد تولید داشــته باشــیم وی 
همچنیــن تاکید کــرد: ایران در مدت ۵ ســال 
)۲۰۱۵ تا ۲۰۲۰( ۱۴ محصول صادراتی جدید 
تولید و صادر کرده است که این امر وضعیت 
شــاخص پیچیدگــی اقتصــاد ایران را نســبت 
بــه یک دهه قبــل ۱۱ درصد رشــد داده و تاب 

آوری اقتصادی را بالا برده است.

ایجــاد بیــش از ۶۴ هــزار شــغل جدیــد از   
ابتدای سال

و  صمــت  وزیــر  معــاون  مقیمــی  فرشــاد 
و  کوچــک  صنایــع  ســازمان  مدیرعامــل 
شــهرک های صنعتی ایران به دســتاوردهای 
این ســازمان در سال جاری پرداخت و گفت: 
از ابتدای ســال ۱۴۰۲ تاکنــون از طریق احیای 
واحدهــای تولیــدی راکــد، افتتــاح طرح های 
صنعتی جدیــد و افزایش ظرفیت واحدهای 
صنعتی در شــهرک ها و نواحــی صنعتی ۶۴ 
هزار و ۱۳۴ شغل جدید به وجود آمده است.
یکمیــن  و  بیســت  در  همچنیــن  مقیمــی 
جشــنواره تولید ملــی افتخار ملــی از فعالان 
بخــش خصوصــی خواســت کــه بــه صــورت 
تأمیــن  حــوزه  در  تجمیعــی  و  مشــارکتی 
تجدیــد  انرژی هــای  از  اســتفاده  بــا  انــرژی 
پذیــر و خورشــیدی فعالیــت نماینــد و از این 
طریــق به رفع تعهــدات ماده ۱۶ خــود نیز با 
ظرفیت هــای قانونــی ایجــاد شــده، مبادرت 

ورزند.
وی در پایان با اشــاره بــه ظرفیت های کمیته 
بخــش  انجمن هــای  و  تشــکل ها  از  پایــش، 
فعالانــه  مشــارکت  بــا  خواســت  خصوصــی 
در ایــن کمیتــه مســائل صنعتگــران را مــورد 

پیگیری قرار دهند.

یکصــد و نوزدهمیــن نشســت شــورای گفت وگــوی 
دولــت و بخــش خصوصــی بــا حضــور وزیــر امــور 
اقتصادی و دارایــی، رئیس و اعضای اتاق بازرگانی، 
و نماینــدگان  ایــران  و کشــاورزی  صنایــع، معــادن 

بخش های خصوصی برگزار شد.
نوزدهمیــن  و  یکصــد  اقتصــاد،  وزارت  از  نقــل  بــه 
نشست شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
با حضور سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی 
و دارایــی، رئیس و اعضــای اتاق بازرگانــی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی ایــران و نماینــدگان بخش های 
خصوصــی مختلــف و چنــد وزارتخانــه و ســازمان و 
دستگاه دولتی مرتبط با دستورات جلسه برگزار شد.
این نشســت، دو دستور جلسه داشت؛ دستور جلسه 
مســافری  قطارهــای  قیمت گــذاری  »بررســی  اول، 
پنج ســتاره« و دستورجلســه دوم »بررسی مشکلات 
واردکننــدگان دارو، افزودنــی و مــواد بیولوژیــک در 
خصــوص دریافــت تعرفه صدور مجوزهــای ورود و 
ثبت عوارض ۱.۶۵ درصد فوب کالاهای دامپزشکی 

از ابتدای سال جاری با ارز ETS« بود.
پیشــنهاد دبیرخانه در خصوص دســتور جلســه اول 
یعنــی، بررســی قیمت گــذاری قطارهــای مســافری 
پنج ســتاره، »احیای نظــام اولیه قیمت گــذاری آزاد 
مبتنــی بر عرضــه و تقاضا در قطارهای ۵ ســتاره« و 
همچنین »تا زمــان احیای نظام قیمت گذاری آزاد، 
وزارت راه و شهرســازی مصوبــه ســتاد تنظیــم بازار 
در ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ در ارتبــاط بــا افزایــش قیمــت 

بلیط بــه ترتیب ۲۵ و ۲۹ درصد را برای قطارهای ۵ 
ســتاره نیز مانند ســایر قطارها حداکثر تا پایان ســال 
جاری جهت اجرا ابلاغ کند« و همچنین »برای حل 
مشکل نظام قیمت گذاری این قطارها در کمیسیون 
فرعــی و بــه دنبال آن شــورای عالی ترابــری مطرح 

شود« بود.
خانــدوزی در ایــن زمینه اظهار کــرد: اگر عدم تغییر 
تناسب قیمت ها موجب زیاندهی بخش خصوصی 
و از دست رفتن حضور بخش خصوصی باشد، حتماً 
در تنظیم گری ایراد دارد چراکه از سیاست های کلی 
اصــل ۴۴ تــا به امــروز این اســت که محوریــت را در 

بخش تصدی گری به بخش خصوصی بدهیم.
وی افزود: پیشنهادی که دبیرخانه شورا دارد، بیشتر 
حقوقــی اســت، چراکه گفته شــده در مصوبــه در دو 
ســال چیزی که از سوی ستاد تنظیم بازار ابلاغ شده 
اســت، در حــوزه ریلی جلــوی اجرای ایــن مصوبه را 
گرفته اند و پیشــنهاد دبیرخانه این اســت که ایراد را 
به رســمیت بشناســیم و از بخش مربوطه بخواهیم 

که مصوبه قانونی را اعمال کند.
انعــکاس  اینکــه  بــرای  کــرد:  تاکیــد  اقتصــاد  وزیــر 
جمع بنــدی تصمیمات شــورا را نیز داشــته باشــیم 
و موضــوع شــورای گفت وگــو نیــز مشــخص باشــد، 
همــکاران دبیرخانــه متــن ابلاغــی به ســتاد تنظیم 
بازار برای عدم اجرای مصوبات در حوزه ریلی برای 

سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ را ابلاغ کنند.
بنابراین گزارش، به این ترتیب با بند دوم پیشــنهاد 

نخســت  دستورجلســه  خصــوص  در  دبیرخانــه 
موافقت شــد بــا این پیوســت کــه افزایــش ۲۵ و ۲۹ 

درصدی اعمال اما تا پایان سال اجرا نشود.
نیــز  دوم  دستورجلســه  خصــوص  در  خانــدوزی 
متذکر شــد: اگر هزینه های تولیدکننده تا پایان ســال 
محاسبه شــود؛ ما هم به ســازمان برنامه و بودجه و 
هیأت دولت پیشنهاد می کنیم که بند دوم پیشنهاد 
دبیرخانــه در خصــوص ریالی شــدن تعرفه هــا را در 

شورا تصویب کنند.
وی تاکید کرد: بنابراین پیشــنهاد میانه ما این اســت 
کــه از مرجــع تصویب کننــده مقــررات یعنــی خــود 
هیــأت وزیــران بخواهیم که هزینــه دلاری قطع و به 

شیوه ریالی اصلاح شود.
دستورجلســه دوم »بررسی مشــکلات واردکنندگان 
خصــوص  در  بیولوژیــک  مــواد  و  افزودنــی  دارو، 
ثبــت  و  ورود  مجوزهــای  صــدور  تعرفــه  دریافــت 
عــوارض ۱.۶۵ درصــد فــوب کالاهای دامپزشــکی از 

ابتدای سال جاری با ارز ETS« بود.
پیشنهاد دبیرخانه در این خصوص شامل »عوارض 
۱٬۶۵ درصــدی قیمــت فــوب کالا بــه یــک چهــارم 
میــزان فعلی یعنی ۴۱ صــدم درصد کاهش یابد« و 
همچنین »تعرفه های ثبت اقــلام دارویی داروهای 
دامپزشــکی، واکســن ها، افزودنی هــا و … از دلاری 
بــه ریالی تغییر یابد« بود که در شــورا با مورد دوم با 
این توضیح که بــه مرجع صادرکننده مصوبه یعنی 

هیأت وزیران پیشنهاد شود، موافقت شد.

با منتشر شدن اوراق ۳۰ درصدی گمانه زنی درباره افزایش نرخ سود تسهیلات به ۳۰ درصد هم بالا گرفته است. در این میان برخی از بانک ها 
هم روند پرداخت تسهیلات را متوقف کرده و می گویند باید ببینیم شورای پول و اعتبار برای سال آینده چه تصمیمی را خواهد گرفت. با این وجود 

مدیرعامل بانک توسعه صادرات چنین احتمالی را بعید می داند. افشین خانی می گوید که با توجه به افزایش نرخ سود موثر از سوی شورای پول و 
اعتبار در سال جاری این احتمال که برای سال آینده مجددا چنین تغییری را در نظام بانکی شاهد باشیم، خیلی بعید است.

خودرو

رییــس ســازمان توســعه تجــارت اعــلام کــرد: 
جانبازان می توانند از شــنبه ۶ اســفند نسبت به 
ویرایــش یــا اصلاح ثبت نــام اولیــه خودروهای 

وارداتی اقدام کنند.
 مهــدی ضیغمی گفت: نظر به اینکه آئین نامه 
واردات خــودرو جانبــازان تغییــر کــرده و برخی 
جانبــازان بــر اســاس آئین نامــه، شــرایط گــروه 
انتخــاب خودروی آنهــا جابه جا شــده، لذا لازم 

است مجدداً ویرایش جدید صورت پذیرد.
وی افــزود: حــدود ۳ هــزار جانباز واجد شــرایط 
نیز نتوانســتند در طرح واردات خودرو جانبازان 
ثبت نــام اولیــه کنند که بــر همین اســاس مقرر 
شــد؛ ایــن افــراد هــم بــا مراجعــه بــا ســامانه، 

ثبت نام اولیه خودروی خود را انجام دهند.
رئیس ســازمان توســعه تجارت عنــوان کرد: به 
دلیــل درخواســت های مکــرر جانبازان نســبت 
بــه تغییر خودروی انتخابــی و همچنین افزوده 
شدن تعدادی خودرو جدید تصمیم گرفته شد 
فقــط یک بار به کلیه جانبازان معزز اجازه داده 
شــود در صورت تمایل مجدداً خودروی خود را 
ویرایــش کننــد. بر اســاس اطلاعیه صادر شــده 
جانبــازان ویــژه ۷۰ درصد ۶ و ۷ اســفند و ســایر 
جانبــازان ۷۰ درصد ۸ و ۹ اســفند جانبازان ۵۰ 
تــا ۶۹ درصــد نیــز ۱۰ تــا ۱۲ اســفند می توانند به 
سامانه مراجعه و نسبت به ویرایش درخواست 

خود اقدام کنند.

تجــارت  و  معــدن  صنعــت،  وزیــر  معــاون 
همچنین با اشــاره به جزئیــات تغییر آئین نامه 
واردات خــودروی جانبــازان گفــت: منع قانونی 
۵ ســال عدم فروش خــودرو از آئین نامه حذف 
شده و جانبازان راساً می توانند اقدام به واردات 

خودرو کنند.
بــر اســاس آئین نامــه جدیــد  کــرد:  وی اشــاره 
چنانچــه فــرد جانباز اقدام بــه واردات کند کلیه 
مراحل مربوط بــه اخذ خدمات پس از فروش، 
و  گمرکــی  امــور  زیســت،  محیــط  اســتاندارد، 
شــماره گذاری را شــخصاً باید انجام دهند. مگر 

آنکــه قبــلًا خــودرو انتخابــی وارد کشــور شــده و 
مراحل اســتاندارد و محیط زیســت را طی کرده 
باشــد که در این صورت دو مرحله اســتاندارد و 

محیط زیست را لازم نیست انجام دهد.
وزارت  تــلاش  تمــام  کــرد:  اظهــار  ضیغمــی 
صنعــت معــدن و تجــارت آن اســت کــه کلیــه 
جانبــازان مشــمول در کمترین زمــان خودروی 
درخواســت خــود را دریافــت کننــد و چنانچــه 
بانک مرکزی ارز مورد نیاز خودروهای مذکور را 
تأمین کنند به ســرعت می تــوان واردات خودرو 

جانبازان را آغاز کرد.

رییس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد؛

 آغاز ویرایش ثبت نام 
خودرو وارداتی جانبازان از شنبه ۶ اسفند



مدیرعامل بانک توسعه صادرات تشریح کرد؛

زیان انباشته در مسیر صفر شدن
یادداشت

اقتصــادی 04Economy

اخبــــار

پیشرفت چشمگیر پروژه های 
نهضت ملی در زنجان

    بانک مسکن استان زنجان از ابتدای اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن تاکنون قرارداد ساخت حدود ۱۷ هزار واحد 
مســکونی بــه مبلــغ ۸۲ هــزار و ۷۹۸ میلیارد ریــال را با 

سازندگان به امضا رسانده است.
به گزارش خبرنگار اســتانی پایگاه خبری بانک مســکن- هیبنا، یونس 
احمــدی مدیــر شــعب اســتان در بازدیــد از پــروژه 5۱۹ واحــدی بنیاد 
مســکن شهرستان قیدار با بیان این مطلب گفت: بانک مسکن استان 
در این مدت برای ســاخت ۱6هزار و 5۰۱ واحد مسکونی مبلغ 6۲هزار 

و ۸4۹ میلیارد ریال پرداخت کرده است.
 وی در این بازدید که مسئولان بنیاد مسکن انقلاب اسلامی زنجان نیز 
حضــور داشــتند؛ از نزدیک در جریان روند اجرایی پــروژه قرار گرفت و 

راهکارهای لازم را به منظور تسریع در پیشرفت آن ارایه کرد.
 احمدی همچنین با قدردانی از اقدامات شایســته و عملکرد مطلوب 
عوامل اجرایی طرح نهضت ملی مســکن در ســطح استان زنجان، بر 
فراهم ســازی بســترهای مناســب برای تعامل بیشــتر با پیمانکاران و 

سازمانهای مرتبط و موثرتاکید کرد.
مدیر شــعب بانک مســکن اســتان با بیان اینکه پروژه های اجرایی در 
استان پیشرفت چشمگیری داشته اند، تصریح کرد: در راستای اجرای 
سیاســتهای دولــت محتــرم بــرای توســعه مســکن و رونــق اقتصادی 
همچنــان بــا تمام ظرفیت و توان خود برای اجــرای هر چه بهتر پروژه 

های نهضت ملی مسکن تلاش می کنیم.

 

دبیر کل مجمع کارآفرینان ایران:
اقتصاد، مساله مهم کشور است

     دبیر کل مجمع کارآفرینان ایران گفت: مسایل اقتصادی 
در کشــور حرف اول اســت زیرا کشــور با اقتصاد درســت 

رشد و توسعه پیدا می کند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی مهر مســتقر در نمایشگاه 
رســانه های ایران؛ حمیدرضا غزنوی دبیر کل مجمع کارآفرینان ایران 

در سومین روز نمایشگاه از غرفه مهر بازدید کرد.
حمیدرضــا غزنــوی دبیــر کل مجمع کارآفرینــان ایــران در گفت وگو با 
خبرنــگار اقتصــادی مهر با بیــان اینکــه کارآفرینــی در حقیقت بخش 
خصوصــی اســت، گفــت: فرصت و فضاهایــی در بعضــی از مواقع در 
کشــور رخ می دهــد کــه کارآفرینان شــخصاً از این موقعیت هــا به نفع 

اقتصاد کشور استفاده می کنند.
دبیــر کل مجمــع کارآفرینــان ایــران در ادامــه تاکید کرد: سیاســتی که 
بخواهد کارآفرینان را گســترش دهد تا به امروز وجود نداشــته و اولین 
مســئله هر کشــور، اقتصاد آن کشور خواهد بود؛ همچنین رهبر معظم 
انقلاب نیز در شــعارهای سال خود به مسائل اقتصادی نگاه ویژه تری 

دارند.
وجــود  دلیــل  بــه  کشــاورزی،  اقتصــاد  حــوزه  در  کــرد:  تصریــح  وی 

خشکسالی های پی در پی امکان رشد در این حوزه وجود ندارد.

مدیر عامل آبفای تهران:
آبِ تهران در فصل تابستان 

سهمیه بندی نمی شود
       مدیــر عامــل آبفــای تهران گفت: تهران در حال ســپری 
کردن ســومین سال خشــک به صورت متوالی است اما 
خوشبختانه اقداماتی صورت گرفته است که در تابستان 

با مشکل مواجه نخواهیم شد.
به گزارش خبرنگار مهر مستقر در نمایشگاه رسانه های ایران، محسن 
اردکانی مدیرعامل آبفای تهران از غرفه مهر در این نمایشگاه بازدید 

کرد.
اردکانــی در گفت وگو با خبر نــگار مهر در رابطه با بحران آب در تهران 
گفــت: تهران در حال ســپری کردن ســومین ســال خشــک بــه صورت 
متوالــی اســت امــا خوشــبختانه اقداماتــی صــورت گرفته اســت که در 

تابستان با مشکل مواجه نخواهیم شد.
وی در پاســخ به این ســوال کــه آیا ممکن اســت تهران بــه عنوان یک 
کلان شــهر آب ســهمیه بندی شــود گفت: خیر، آب در تهران ســهمیه 

بندی نمی شود.

بازارگوشت مرغ ماه مبارک رمضان 
تامین است

      مدیرعامــل اتحادیــه مرغــداران گوشــتی کشــور گفت: با 
برآوردهای انجام شــده برای مــاه مبارک رمضان و ایام 
نــوروز پیش بینی ها انجام شــده و نگرانی در تأمین بازار 

گوشت مرغ وجود ندارد.
به گزارش خبرنگار مستقر در بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه ملی 
ایران، علی ابراهیمی، مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی کشور در 
گفت وگو با مهر گفت: در ۳ ماه پایانی سال ماهانه ۱۵۰ تا ۱۵۲ میلیون 
قطعــه جوجه ریــزی انجــام می شــود و کمبــودی در بازار گوشــت مرغ 

وجود ندارد.
وی دربــاره تأمین بازار ماه مبــارک رمضان افزود: با برآوردهای انجام 
شــده برای ماه مبارک رمضان و ایام نوروز پیش بینی ها انجام شــده و 
نگرانــی در تأمیــن بازار گوشــت مرغ وجود ندارد. در حــال حاضر آمار 
تولید نســبت به مصرف بالاتر اســت و باید مرغ مازاد موجود از سطح 

بازار جمع آوری شود.
ابراهیمی درباره فاصله قیمت بازار تا نرخ مصوب گوشــت مرغ ادامه 
داد: اردیبهشــت ماه قیمت مصوب ۷۳ اعلام شد در حالی که قیمت 
جوجــه یــک روزه و نهاده هــای دامــی در طــول ســال نوســان بســیاری 
داشــت و نرخ هــا رود افزایشــی داشــت. اصــرار بــه پایین نگه داشــتن 

قیمت ها باعث ضرر و زیان تولید می شود.
مدیرعامل اتحادیه مرغداران گوشــتی کشور با اشاره به افزایش سرانه 
مصــرف اظهــار کرد: گرانی گوشــت قرمز ســبب شــده تــا بــازار تقاضا 
گوشــت مرغ افزایش پیــدا کند. البتــه این موضوع مربوط به کشــور ما 

نبوده و بازار تقاضا این محصول در جهان رو به افزایش است.
ابراهیمی درباره آمار تولید سال آینده عنوان کرد: با توجه به برآوردی 
کــه از بازار وجود دارد ســال آینده هم ماهانه بیــن ۱۵۰ تا ۱۵۲ میلیون 

قطعه جوجه ریزی انجام خواهد شد.

انعقاد ۷۰ میلیون یورو قرارداد در 
حوزه پالایش و پخش

       »جلیل سالاری«، معاون وزیر نفت در مراسم رونمایی 
از کارتخوان های تولید داخل ســامانه هوشمند سوخت 
اظهار داشــت: یک سال تلاش مســتمر صورت گرفت و 
از جوانــان نخبه داخلــی و شــرکت های ایرانی حمایت 
کردیم تا امروز شاهد رونمایی از کارتخوان های ایرانی سامانه سوخت 

هستیم.
بــه گــزارش مهر، وی افزود: زیرســاخت هایی که ایجاد شــده با رویکرد 
به ســمت دانش بنیان ها، از فرصت تحریم اســتفاده کردیم و نزدیک 

به ۷۰ میلیون یورو قرارداد در حوزه پالایش و پخش قرارداد داریم.
معــاون وزیر نفت تصریح کــرد: دانش ارتقای کیفی نفت کوره و تولید 
کاتالیست ها را ایرانی ســازی کردیم و به دنبال افزایش دانش بنیان ها 

در پالایش و پخش هستیم.
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با منتشــر شــدن اوراق ۳۰ درصدی گمانه زنی 
دربــاره افزایــش نــرخ ســود تســهیلات بــه ۳۰ 
درصد هم بالا گرفته است. در این میان برخی 
از بانــک هــا هــم رونــد پرداخت تســهیلات را 
متوقــف کــرده و می گویند باید ببینیم شــورای 
پــول و اعتبار برای ســال آینده چه تصمیمی را 
خواهــد گرفت. با این وجــود مدیرعامل بانک 
توســعه صادرات چنین احتمالــی را بعید می 
دانــد. افشــین خانــی در گفتگــو بــا خبرگــزاری 
بازارمــی گوید که با توجه به افزایش نرخ ســود 
موثر از سوی شورای پول و اعتبار در سال جاری 
این احتمال که برای ســال آینده مجددا چنین 
تغییری را در نظام بانکی شاهد باشیم، خیلی 

بعید است.
او در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
دردســرهای وصــول مطالبات از برخــی پروژه 
ملــی، گفــت: برخــی از طرح هــا درآمــد ریالی 
دارنــد امــا تســهیلات ارزی دریافت کــرده اند، 
همیــن مســاله کمــی چالــش در بازپرداخــت 

تسهیلات ایجاد کرده است.
او همچنین از صفر شدن زیان انباشته بانک تا 
پایان امســال خبر داد و گفت: مقدار تسهیلات 
ریالــی پرداختــی از ســوی بانــک ۲۹۷ درصــد 

بیشتر شده است.
متــن کامل گفتگوی افشــین خانی مدیرعامل 
بانک توســعه صادرات با بــازار را در ادامه می 

خوانید:

 بــا توجــه بــه وظیفــه و رســالت اصلــی   
بانک توســعه صــادرات وضعیــت پرداخت 
تســهیلات در بانــک بــرای امســال چگونه 

بوده است؟
بر اساس آمار موجود مقدار پرداخت تسهیلات 
در حــوزه دانــش بینان تا پایان دی امســال ۴۸ 
درصد افزایش یافته است. در حوزه تسهیلات 

ریالی هم رشد ۲۹۷ درصد بیشتر شده است.

بــا توجــه به انتخاب شــعار امســال برای   
حمایــت از شــرکت هــای دانــش بنیان چه 

اقدامی انجام شده است؟
ما در ســال جــاری هم به دنبال ایــن بودیم که 
نــرخ موثــر تســهیلات را بــرای مشــتریان خود 

نسبت به تمام بانک ها یک الی ۲ درصد پایین 
تر باشــد. ضمن اینکه عمده تمرکز خود را هم 
روی شــرکت های دانش بنیان و شــرکت های 

دارای پتانسیل صادراتی بیشتر قرار دادیم.

آیــا پرداخــت تســهیلات در اســفند هــم   
ادامه دارد؟

توســعه صــادرات جــز معــدود بانــک هایــی 
خواهد بود که تا پایان سال تسهیلات پرداخت 
 مــی کننــد ایــن در حالــی اســت در بســیاری از 
بانــک ها پرداخت تســهیلات از نیمه بهمن یا 

اوایل اســفند متوقف می شود. به عبارت دیگر 
جریــان مالــی و نقدینگــی بانک را بــه گونه ای 
تعریف کردیم که فرآیند پرداخت تسهیلات تا 

پایان سال ادامه پیدا کند.

متوسط نرخ سود تسهیلات پرداختی در   
سال ۱۴۰۲ چقدر بوده است؟

متوســط نرخ سود برای امسال ۲۳ درصد بوده 
است. توسعه صادرات یکی از بانک های خوب 
ایــران اســت. بانک ناترازی نیســتیم و نســبت 
کفایت ســرمایه خوبی داریم. برای سال آینده 

هم تلاش ما این اســت که نرخ موثر تسهیلات 
توســعه صادرات نســبت بــه ســایر بانک های 

کشور کمتر باشد.
برخی گمان زنی ها حاکی از این اســت که نرخ 
ســود تســهیلات در ســال آینــده بــه ۳۰ درصد 
افزایــش پیدا خواهد کــرد. این احتمــال تا چه 

اندازه جدی است؟
این ســوال را باید بانک مرکزی پاسخ گو باشد. 
امــا من خودم چنین افزایشــی را در نرخ ســود 
دور از ذهن می دانم. با توجه به اینکه شــورای 
پول و اعتبار امسال نرخ موثر سود تسهیلات را 

افزایش داده، این احتمال که در سال آینده هم 
دوباره چنین تصمیمی را بگیرید و نرخ سود را 
۷ درصد بیشتر کند، خیلی بعید است. به نظر 
می رسد مطرح شدن چنین احتمالی ناشی از 

انتشار اوراق ۳۰ درصدی است.

بانــک توســعه صــادرات هم اکنــون چه   
میزان معوقه دارد؟

عمــده مطالبــات مــا ارزی اســت. بــا توجــه به 
نوســانات نــرخ ارز در ســنوات گذشــته پرتفوی 
مطالباتی ما ارزی و ســنگین است. اما در ۵ ماه 
گذشــته فرآینــد خوبــی را در وصــول مطالبات 
شــاهد بودیــم و ایــن مســاله نســبت کفایــت 
ســرمایه ما را هم بهبود داده است. به نظر من 
مــا مــی توانیم زیــان انباشــته بانک را در ســال 
جاری به صفر برســانیم و بــرای اولین بار صد 
درصد افزایش سرمایه برای سال ۱۴۰۳ داشته 

باشیم.

بزرگترین بدهکار شــما کیست و وصول   
بدهی های شما در چه وضعیتی قرار دارد؟
این فهرســت در ســامانه بانک مرکــزی وجود 
داشــته و پنجــم هــر مــاه بــه روز مــی شــود. اما 
بایــد بگویــم کــه عمــده فرآینــد مــا روی طرح 
های بزرگ اســت. طرح هایــی که ما در وصول 
مطالبــات خــود از آنها دچار مشــکل هســتیم 
طرح هایی است که درآمد ارزی نداشته اند اما 
تســهیلات ارزی دریافت کــرده اند. یکی از آنها 
پروژه قطار شهری مشهد است. این یک پروژه 
ملی اســت و باید انجام می شد. اما تسهیلات 
ارزی به این پروژه پرداخت شــده این در حالی 
اســت که درآمد آن یک درآمد ریالی و محدود 
است. اینها مواردی است که با سازمان برنامه و 
متولیان امر در حال پیگری و پیدا کردن راه حل 

برای آنها هستیم.

نهادهــای دولتی چقدر به شــما بدهکار   
هستند؟

از آنجاییکــه توســعه صــادرات عمدتــا وظیفه 
تامین مالی پروژه ها را بر عهده داشته نهادهای 
دولتی خیلی از ما تسهیلات دریافت نکرده اند. 

بیشت فعالین بخش های خصوصی هستند.
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اقتصاد

بســیاری از تراکنش ها بر بســتر کارت انجام می شود که ۶۰ 
درصد آن خرد و خیلی خرد است.

بــه گــزارش اخباربانــک، »علیرضــا ماهیــار«، مدیرعامل 
شــرکت شــاپرک، گفــت: بحــث نظــارت هوشــمند کــه بر 
اســاس قانــون جدیــد بانــک مرکــزی یکــی از مهم تریــن 
اولویت ها و دغدغه های این مجموعه مبتنی بر روش های 
مختلف در حال تدوین اســت و اســتفاده از ابزار های مهم 

خصوصا ابزار های مبتنی بر هوش مصنوعی است.
  وی افــزود: در شــبکه پرداخــت روزانــه صد هــا میلیــون 
تراکنــش داریــم و ســاماندهی آن هــا بــرای جلوگیــری از 
هرگونه تقلب یا خطایی که ممکن است در تراکنش ها رخ 
دهــد از یک طرف و از طرف دیگر نظارت بانک مرکزی بر 
شــبکه بانک ها و نظــارت خود بانک ها به صورت سلســله 
مراتبی به شعب و مشتریان یکی از مهم ترین راهبرد های 

بانک مرکزی است.
 مدیرعامل شــرکت انفورماتیــک ایران افــزود: امیدواریم 
بر اســاس ســند راهبردی کــه در این حــوزه در حال تدوین 

اســت تا نقشــه راهی برای نظارت بانک مرکزی بر شــبکه 
بانکی کشــور باشد بتوانیم در سال آینده شاهد رونمایی از 
طرح ها و سامانه هایی باشیم که در این حوزه مشتریان در 
راســتای تجربه بهتــر از خدمات مجموعــه بانک ها کمک 

می کند.
ماهیار خاطرنشــان کرد: امســال بانک هــا تدابیر ویژه ای را 
برای تراکنش های پایان ســال اتخاذ کردنــد. به دنبال این 

هســتیم کــه الگو های حرکت مــردم در شــبکه پرداخت را 
متنوع کنیم. اکنون بســیاری از تراکنش های مردم بر بستر 
کارت انجام می شود که ۶۰ درصد آن ها تراکنش های خرد 

و خیلی خرد است.
مدیرعامــل شــرکت ملــی انفورماتیــک تصریح کــرد: این 
کــه برای ایــن تراکنش ها همــان باری را بگذاریــم که برای 
تراکنش هــای بــزرگ می گذاریــم روش درســتی نیســت. 
روش هایی ماننــد کیف پول و پرداخت هــای غیرمبتنی بر 
کارت از روش هایی اســت که بانک مرکزی دنبال می کند و 
ما نیز در مجموعه ملی انفورماتیک به دنبال این هســتیم 
تا بانک ها را به استفاده از این زیرساخت ها مجهز کنیم تا 
بار شــبکه اصلی کاهــش پیدا کند و ســرویس دهی بهتری 

داشته باشد.
 وی تصریح کرد: امسال در حوزه های مختلف مانند حوزه 
اپلیکیشــن ها بتوانیم شاهد دســتاورد های خوبی در حوزه 
نظام بانک باشــیم و مردم در خرید های پایان ســال خود 
تجربه خوبی را شاهد باشند. ما باید مشتریان را به سمت 

اســتفاده از روش های راحت تر با هزینه کمتر سوق دهیم. 
بحــث قیمت گــذاری کارمــزد در نظــام بانکــی کار دیروز و 
امروز نیســت. این قیمت گذاری ۱۰ سال قبل انجام شده و 
هر ســال متناسب با هزینه هایی که دارد رشد نکرده است. 
همانطور که اشــاره کــردم روش هــای کم هزینه تری وجود 
دارد و مشــتریان بانک ها باید بتوانند بیشتر از آن روش ها 

استفاده کنند.
 ماهیــار افــزود: بســیاری از تراکنش هــا کــه مشــتریان در 
شــبکه بانکی کشــور انجام می دهد قابل هدایت به سمت 
هدفمندســازی و تراکنش هــا با کیفیت بهتر اســت. نمونه 
موفــق آن ســامانه »پــل« بــود کــه بــرای پرداخــت آنــی و 
لحظــه ای در بانــک مرکــزی رونمایی شــد، اما بــا توجه به 
اینکــه کارمــزد کمتری نســبت بــه دیگــر واریز هــا دارد، اما 
اســتقبال از آن خیلــی چشــمگیر نیســت. پیش بینــی مــن 
این اســت که اگر بتوانیم این فرهنگ ســازی را بین مردم، 
بانک ها و شــعب داشــته باشــیم رضایتمندی بیشــتری را 

رقم بزنیم.

مدیرعامل شرکت ملی انفورماتیک:

مبلغ ۶۰ درصد تراکنش های شبکه بانکی کشور خرد است

قائــم مقــام رئیــس کل بیمــه مرکــزی گفــت: 
فرآیند حذف کاغــذ از بیمه تکمیلی در بخش 

دارو از امروز اول اسفند ماه آغاز شد.
بــه گــزارش بــازار، »مجیــد مشــعلچی«، قائم 
مقــام رئیــس کل بیمــه مرکــزی گفــت: از ســه 
الی چهار روز قبــل تیم های تخصصی نظارت 
از شــرکت های بیمه گــر تکمیلــی  را  بازدیــد  و 
را  کشــور  بیمه شــدگان  از  عمــده  بخــش  کــه 
شــامل می شــوند اعــزام کردیــم و بخشــنامه و 
ابلاغیه های لازم را هم به شــرکت های بیمه گر 
مبنــی بــر این کــه از امــروز نســخه الکترونیکی 
که از درگاه ســپاس وزارت بهداشــت به سمت 
هــاب درمــان بیمه مرکــزی می آیــد و آن را به 
ارســال می کنیــم دیگــر  شــرکت های بیمه گــر 
نیازی به هیچ کاغذی نخواهد داشت و باید به 
شــکل الکترونیکی بررســی و با پیامک به بیمه 

شده این موضوع اطلاع رسانی می شود.
ایــن مقام مســئول در ادامه اظهار کــرد: مراکز 
شــکل  چندیــن  مــا  داروخانه هــای  و  درمانــی 
دارنــد؛ گروه اول با هیچ بیمه گر پایه و تکمیلی 
قــرارداد ندارنــد کــه تعــداد آن ها اندک اســت 

که بنا شــده وزارت بهداشــت تکلیف این گروه 
را مشــخص کنــد. گــروه دوم بــا بیمه گــر پایه و 
تکمیلــی باهم قــرارداد دارند که دیگــر در این 
بخش بیمه شــده بــا ما کاری ندارنــد و مراکز و 
داروخانه ها طرف قرارداد ما هستند. گروه سوم 
بــا بیمه پایه قرارداد دارند، اما با بیمه تکمیلی 
قــرارداد ندارند که تعداد آن ها هم زیاد اســت 
و مــا با ایــن گروه کار بیشــتری داریم؛ ما ضمن 
تشــویق بــرای قرارداد بســتن این گــروه در این 
مــدت وقتی نســخه به ما می رســد فرآیندها را 
الکترونیکــی پیش خواهیم بــرد و طی پیامکی 

به افراد اطلاع رسانی کامل خواهد شد.
پیــش از ایــن هم قائــم مقام رئیــس کل بیمه 
مرکــزی در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه زمــان 
دریافــت مبلغ توســط افــراد چه میزان اســت، 
بیــان کــرده بــود: اگر مرکز بــا هیچ بیمــه پایه و 
تکمیلــی قــرارداد نداشــته باشــد کــه فعــلا در 
چرخــه نیســت و فرآینــد همانند قبــل کاغذی 
اســت، اما مراکزی که با بیمه های پایه قرارداد 
دارند به دو دسته تقسیم می شوند؛ مراکزی که 
با بیمه های پایه و تکمیلی با هم قرارداد دارند 

و مراکــزی که با بیمه پایه قــرارداد دارند، اما با 
بیمه تکمیلی قــراردادی ندارند. مراکزی که با 
هر دو بیمه باهم قرارداد دارند دیگر اینجا فرد 
طرف حساب ما نیست و طرف حساب ما خود 
مرکز اســت که در این مســیر پــول ظرف دوماه 
پرداخت خواهد شــد. اما اگر مرکز با بیمه پایه 
قرارداد داشــت، اما با بیمه تکمیلی قراردادی 
نداشت و فرد هزینه پرداخت کرده بود در این 
صــورت زمــان پرداخت مــا به فــرد حداکثر ۱۰ 

روزه است.

قائم مقام رئیس کل بیمه مرکزی:

حذف کاغذ از بیمه های تکمیلی در بخش دارو آغاز شد

کاغذ

همکاری بیمه البرز و گروه مالی 
نماد غدیر یک مرحله به اجرا 

نزدیکتر شد

بیمه

مدیــران عامل شــرکت بیمه البرز و گــروه مالی نماد غدیر دیــدار و در زمینه 
گســترش همکاری هــای دو جانبــه در زمینه هــای ســرمایه گذاری، بیمــه و 

فناوری اطلاعات گفتگو کردند.
در جلســه ای کــه بــا هــدف آشــنایی و فراهــم آوردن بســتری مناســب برای 
امضای توافق نامه چند جانبه بین شرکت بیمه البرز و گروه مالی نماد غدیر 
برگزار شد، موســی رضایی مدیرعامل شرکت بیمه البرز با تاکید بر توانگری 
و خوشــنامی بیمه البرز این شرکت را در هوشمند سازی صنعت بیمه کشور 
پیشــرو دانســت و گفت: بیمه البرز رتبه اول انفورماتیک و استفاده از فناوری 
اطلاعات را در بین شرکت های بیمه دارد و با بهره مندی از آن تا پایان سال 
جــاری تمامــی فرآیند هــای بیمه گــری بیمه البــرز اعم از صــدور و پرداخت 

خسارت هوشمندسازی خواهد شد.
همچنیــن در ایــن نشســت حمیدرضــا علیــزاده محــب، معاونــت مالــی و 
اقتصادی بیمه البرز با ابراز خرســندی از همکاری های فی مابین دو شرکت 
بــه ویــژه در طرح بیمه شــوکا، گفت: هدف مــا از اجرای طرح شــوکا افزایش 
نفوذ بیمه های عمر در صنعت بیمه اســت و در تلاشــیم جذابیت این طرح 

را افزایش دهیم.
میــلاد فروغی، مدیرعامل گروه مالی نماد غدیــر نیز تاکید کرد: برای اجرای 
هر چه بهتر طرح شوکا با تمام امکانات در حوزه های سرمایه گذاری، بیمه و 

فناوری اطلاعات و ارتباطات با بیمه البرز همکاری خواهیم کرد.

بانک تجارت به مناســبت تقارن عید نوروز و ماه مبارک رمضان 
و به منظــور افزایش قدرت خرید مردم با همــکاری اتاق اصناف 
ایــران و وزارت صنعت، معدن و تجارت به متقاضیان، اعتبار ۲۰ 

میلیون تومانی با دوره بازپرداخت 65 روزه اعطا می کند.
بــه گزارش اخباربانک به نقل از مدیریت روابط عمومی و ارتقای 
ســرمایه اجتماعــی بانــک تجــارت، متقاضیــان این طــرح ملی 
می توانند با نصب و راه اندازی اپلیکیشن »باجت« بانک تجارت، 
از اول اسفند تا ۲۹ اسفند از طریق منوی اعتبار BNPL، طرح اعتبار 
عید تا عید را انتخاب کرده و پس از انجام مراحل انتخاب حساب، 

اعتبارســنجی و امضــای دیجیتــال قــرارداد، اعتبــار ۲۰ میلیــون 
تومانــی خود را فعــال کنند. در حال حاضر مشــتریان دارای رتبه 

اعتبارسنجی A و B مشمول دریافت این اعتبار هستند.
مشتریان می توانند پس از فعال سازی این خدمت، سبد وسیعی 
از خریــد روزمــره خــود در ایــام پایانــی ســال را از فروشــگاه های 
زنجیــره ای همچون دیلی مارکت، هایپرمــی، هایپر فامیلی ، افق 
کوروش، جانبو، هفت و ۳۰۰۰ فروشگاه حاضر در طرح خریداری 
کننــد. علاوه بر این، فروشــگاه های اعلام شــده در ســایت عید تا 
عید به آدرس EIDTAEID.IR یا فروشــگاه هایی که پوستر طرح 

بر روی ویترین آن ها نصب شــده باشــند نیز حائز شــرایط خرید 
اعتباری این طرح هستند.

بر اســاس این خبر، متقاضیان می توانند در اسفندماه سال ۱4۰۲ 
از اعتبــار خــود برای خرید کالا اســتفاده کــرده و بازپرداخت آن را 
از اردیبهشــت مــاه ســال ۱4۰۳ انجام دهنــد. در این طــرح تمام 
تخفیف هــا به حســاب خریــدار منظور خواهد شــد و پــس از آن، 
مبلغ باقی مانده به صورت اقساط از متقاضیان دریافت می شود. 
بازپرداخت ثبت نام وام ۲۰ میلیونی خرید کالا سایت عید تا عید 

تا 65 روز بدون دریافت هیچ سودی انجام خواهد شد.

»باجت« بانک تجارت اعتبار 20 میلیون تومانی می دهد

توسعه صادرات جز معدود بانک هایی خواهد بود که تا پایان سال تسهیلات پرداخت می کنند 
این در حالی است در بسیاری از بانک ها پرداخت تسهیلات از نیمه بهمن یا اوایل اسفند متوقف 

می شود. به عبارت دیگر جریان مالی و نقدینگی بانک را به گونه ای تعریف کردیم که فرآیند 
پرداخت تسهیلات تا پایان سال ادامه پیدا کند

بر اساس آمار موجود مقدار پرداخت تسهیلات در حوزه دانش بینان تا پایان دی 
 امسال ۴۸ درصد افزایش یافته است. در حوزه تسهیلات ریالی هم رشد

 ۲۹۷ درصد بیشتر شده است.



راه و مسکن

مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل و نقل بین المللی سازمان راهداری:

سامانه جامع حمل و نقل بین المللی در بخش 
کالا و مسافر به بهره برداری کامل رسید

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن:

فرآیند تدوین برنامه اجرایی 
سال ۱۴۰۳ در سازمان ملی 

زمین و مسکن آغاز شد

 »ارســلان مالکی«، مدیرعامل سازمان 
ملی زمین و مســکن در نشســت تدوین 
و  راه  کل  ادارات  ســال ۱۴۰۳  اجرایــی  برنامــه 
شهرســازی اســتان ها اولویت هــای ســال آینده 
ســتاد و ادارات اســتانی را تشریح کرد و با اشاره 
به اینکه روند تدوین برنامه اجرایی سال آینده 
با زیرســاخت فناورانه و صرفا از طریق ســامانه 
تدویــن، پایــش و مدیریــت عملکرد اســتان ها 
انجــام می شــود، گفــت: فرآیند تدویــن برنامه 
خوداظهــاری  بــا  اول  فــاز  در   ۱۴۰۳ اجرایــی 
اســتان ها آغــاز و پــس از آن، تدقیــق و بررســی 
دفاتــر  توســط  عملکــردی  شــاخص های 
تخصصی ســازمان از طریق ســامانه مدیریتی 

انجام خواهد شد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی،معاون وزیــر راه و شهرســازی فــاز 
مهمتریــن  را  اجرایــی  برنامــه  تدویــن  ســوم 
بخش ایــن فرآیند تبییــن کرد و افــزود: در این 
فــاز براســاس عملکــرد۱۲ ماهــه و برآوردهای 
ســال آتی از میزان و حجم فعالیت اســتان ها، 
جلســات مجازی بین دفاتر تخصصی ســتاد و 
استان ها جهت تطبیق اطلاعات برگزار خواهد 
شــد.مالکی ادامــه داد: اختتامیه تدوین برنامه 
اجرایی در اســفندماه با ارائــه کارنامه عملکرد 
اســتان ها و تبییــن سیاســت ها و اهــداف کلان 
ســازمان برگزار خواهد شــد.وی شــاخص های 
موجود در برنامه اجرایی را در سه زمینه اصلی 
مدیریــت زمیــن، مدیریت ســاخت و مدیریت 
منابع تشــریح و خاطرنشــان کرد: به هر میزان 
که خوداظهاری استان ها به واقعیت نزدیک تر 
باشــد برآوردهای بعــدی برای تدویــن برنامه 

اجرایی و بودجه حقیقی تر خواهد بود.
مالکــی اتمــام پروژه های آغاز شــده در اســتان 
بــه خصــوص پروژه هــای مســکن مهــر، ابتکار 
در روش هــای تامین زمین، اجــرای پروژه های 
آماده ســازی و نهضــت ملــی مســکن را از اهم 

شهرســازی  و  راه  کل  ادارات  ماموریت هــای 
برشــمرد.وی همچنیــن بر ســاخت واحدهای 
تجاری و خدماتی در ســایت های نهضت ملی 
مسکن تاکید کرد و ادامه داد: نیازهای خدماتی 
در ســایت های نهضــت ملــی مســکن بایــد به 
عنــوان یک اصــل در برنامــه اجرایی اســتان ها 

لحاظ شود.
تلاش بــرای تعریف پروژه های ســرمایه گذاری 
افزایــی  ارزش  و  مولدســازی  مشــارکتی،  و 
دارایی ها برای تامین درآمد بیشــتر و گسترش 
شهرک های مسکونی در حریم شهرها از دیگر 
ماموریت های مهمی اســت که معاون وزیر راه 

و شهرسازی بر اجرای آنها تاکید کرد.
مســکن  و  زمیــن  ملــی  ســازمان  مدیرعامــل 
همچنیــن در خصــوص برنامــه اجرایــی ســال 
اســتان ها  شهرســازی  و  راه  کل  ادارات   ۱۴۰۲
اظهار کرد: این برنامه اجرایی به لحاظ ماهوی 
بــا تمامــی برنامه هــای پیــش از آن متفــاوت 
بــود چــرا که حجــم پروژه هایی که در اســتان ها 
تعریف شــده بود به نســبت قبل چندین برابر 
شــده بود.مالکــی اجــرای طــرح نهضــت ملی 
مســکن، آغاز پروژه های آماده سازی، تحصیل 
و تملــک اراضــی و الحــاق اراضــی حریــم بــه 
محــدوده را از مــواردی عنــوان کــرد که موجب 
تفاوت برنامه اجرایی ســال جاری با ســال های 

قبل بوده است.
وی تحقــق برنامه  در اســتان را منوط به تامین 
منابع استان دانست و اضافه کرد: اجرای کامل 
پروژه های هر اســتان به تامیــن منابع نیاز دارد 
لــذا تلاش مضاعــف بــرای تحقــق درآمدها از 
شهرســازی  و  راه  کل  ادارات  اصلــی  وظایــف 
اســتان اســت.تمرکز زدایی و تفویض اختیار به 
استان ها در اجرای ماموریت های سازمان ملی 
زمین و مســکن در ســال جاری از دیگر مواردی 
بود که مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 

بر آن تاکید کرد.

J O M L E H N E W S P A P E R

مسکن

اخبــار

رئیس سازمان هواشناسی 
اعلام کرد؛

افتتاح ۲۰۰ ایستگاه 
هواشناسی در دولت 

سیزدهم
رئیس سازمان هواشناسی کشور گفت: 
در دو ســال و نیم گذشــته حــدود ۲۰۰ 
ایستگاه هواشناسی و یک رادار هواشناسی به 
شبکه پایش جو کشــور اضافه شد.به گزارش 
پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی به نقل 
از روابط عمومی ســازمان هواشناســی کشور، 
»سحر تاج بخش مسلمان«، معاون وزیر راه و 
هواشناســی  ســازمان  و رئیــس  شهرســازی 
کشــور در بازدید از نمایشگاه رسانه های ایران 
در تهران با بیان اینکه در دو سال و نیم گذشته 
حــدود ۲۰۰ ایســتگاه هواشناســی و یــک رادار 
هواشناســی به شــبکه پایش جو کشور اضافه 
شــد،  گفــت: برخی از مشــکلات هواشناســی 
مربــوط بــه تأمیــن منابــع مالــی تجهیــزات 
هواشناسی است که با توجه به تعهدات ملی 
و بین المللی سازمان در حوزه خدمات جوی، 
تأمین تجهیــزات از اولویت های ماســت.وی 
افزود: تجهیزاتی مانند رادیوسوندها مصرفی 
هســتند و بخش زیــادی از فعالیت ها و پیش 
بینی هــای هوانــوردی بــا کمــک آنهــا انجام  
می شود اما به  دلیل محدودیت های منابع به  
جای استفاده دو نوبت در روز از این تجهیزات، 
یک بار از آنها در ایســتگاه های جو بالای کشور 
استفاده می شود.معاون وزیر راه و شهرسازی 
ادامه  داد: با این وجود از لحاظ توسعه شبکه 
دیدبانــی خودکار، در دو ســال و نیم گذشــته 
حــدود ۲۰۰ ایســتگاه هواشناســی خــودکار به 
شــبکه دیدبانی ســازمان اضافه شده اســت.

تاج بخــش در ادامــه با بیــان اینکه یــک رادار 
هواشناســی نیــز امســال در کشــور راه اندازی 
هواشناســی  رادارهــای  گفــت:  شده اســت، 
تجهیزاتــی هســتند که تأمیــن آنها بــا وجود 
تحریم ها به ســختی میســر اســت اما وظیفه 
داریم برای تأمین زیرساخت های تجهیزاتی، 
اقدام هــای لازم را انجام دهیــم.وی افزود: در 
این حوزه در گام نخست به جز میکرو رادارها، 
به ۲۶ رادار هواشناســی در کشور نیاز است که 
۱۰رادار هــم اکنــون عملیاتــی اســت.رئیس 
سازمان هواشناسی کشور در بخش دیگری در 
باره ارتقا ســوپرکامپیوتر ســازمان هواشناسی 
کشــور عنوان کرد: در سال های اخیر نخستین 
از  یکــی  به وســیله  کشــور  ســوپرکامپیوتر 
دانشگاه های داخلی در ســازمان هواشناسی 
راه اندازی شد اما به مرور مقداری به روزرسانی 
آن به تأخیر افتاد که اخیراً تا حدی آن را ارتقا 
داده ایم.رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور 
همچنیــن در ادامه بازدید خود از نمایشــگاه 
رســانه های ایــران گفت: مســئله قطعیت یا 
عــدم قطعیــت در هواشناســی یــک اصــل 
فیزیکی است که به همان اصل عدم قطعیت 
هایزنبرگ بر می گــردد و ما اساســاً در دانش 
فیزیک نمی توانیم با قطعیت نسبت به آینده 
صحبت کنیم.تاج بخش مسلمان اظهار کرد: 
از سوی دیگر احتمالات آن قدر زیاد شده که در 
همه دنیا پیش بینی های یقینی هواشناســی 
جایــش را به پیش بینی های احتمالاتی داده 
اســت.وی ادامه داد: اکنون وقتی ســایت های 
تخصصــی هواشناســی نظیــر ECMWF را 
ببینید، همه با یک درصدی از احتمال درباره 
پیش بینی ها صحبت می کنند چراکه عواملی 
کــه بتواند عدم قطعیــت را زیاد کند از جمله 
پیامدهای تغییر اقلیم افزایش یافته اســت.

معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان 
هواشناســی کشــور تصریح کرد: از سوی دیگر 
فیزیــک جــو هنــوز شــناخته شــده نیســت و 
اتفاقاتی در جو رخ می دهد که بشر نسبت به 
آنها آگاهی کامل ندارد بنابراین پیش بینی ها 
می شــود. صــادر  احتمالاتــی  صــورت  بــه  

تاج بخش مسلمان اضافه کرد: بنابراین اکنون 
پیــش بینی یقینی بــا احتمــال ۱۰۰ درصد در 
سایت های معتبر دنیا نیز دیده نمی شود.وی 
گفــت: بدیهــی اســت هرچــه عوامــل عــدم 
قطعیت کاهــش یابد، به ســمت احتمالات 
بالاتــر در پیش بینی ها می تــوان رفت.رئیس 
ســازمان هواشناســی کشــور ادامــه داد: ارتقــا 
داده هــای ورودی مدل ها که شــبکه دیدبانی 
جو محسوب می شــود یکی از راه های کاهش 
قطعیت است.تاج بخش مسلمان افزود: در 
منطقه ما عدم قطعیت زیادی وجود دارد که 
یکــی از دلایل آن نبــود شــبکه دیدبانی قوی 
اســت، منظور کل کشورهای منطقه است که 
برخی به  دلیل ضعف شبکه دیدبانی و برخی 
بــه  دلیــل فقــدان اشــتراک گذاری داده ها در 

سطح بین الملل است.

مدیر کل راه و شهرسازی 
استان تهران اعلام کرد؛

 سامانه خودنویس
ابزار کار تخصصی 

مشاوران املاک است
و  راه  کل  مدیــر  جنتــی«،  »حســین 
گفــت:  تهــران  اســتان  شهرســازی 
متقاضیان )مستاجران و موجران( می توانند 
در ۲۴ ســاعت شــبانه روز قراردادهــای اجاره 
خود را در سامانه خودنویس ثبت کنند و این 
رســمی  ثبــت  بــرای  رایــگان  امــکان  یــک 
قراردادهای اجاره و خدمت جدیدی است که 
توسط معاونت مسکن وزارت راه و شهرسازی 
ارائــه شــده اســت.به گــزارش پایــگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی، وی توضیح داد: شرط 
ثبت معاملات اجاره در سامانه خودنویس، 
ثبــت اطلاعــات ملکــی در ســامانه املاک و 
اســکان اســت. پیــش از این ثبت در ســامانه 
مذکــور مبتنی بر داشــتن توکــن بــوده اما در 
سامانه جدید تمامی اقدامات مبتنی بر سیم 
کارت اســت و مشــاوران امــلاک بایــد مجوز 
صنفی و شناســه یکتا جهت ثبت قرارداد ها 
داشته باشند.وی تصریح کرد: این امکان یک 
ابزار کار تخصصی برای مشاوران املاک هم 
هســت کــه امیدواریــم بــه قانونمنــد شــدن 
فعالیت هــای این صنف مهم کمک بســیار 
خوبی بکند.جنتی در پایان تصریح کرد: طبق 
قانــون همــه فعــالان اقتصــادی از جملــه 
مشــاوران امــلاک بایــد تــا پایــان ســال ۱۴۰۲ 
مجوزهای قدیمی خود را به مجوزهای جدید 
دارای شناســه یکتــا تبدیــل کننــد و در حــال 
حاضر تنها مشــاوران املاکی که شناسه یکتا 
قــرارداد در ســامانه  ثبــت  بــه  قــادر  دارنــد 
 خودنویــس هســتند و بابــت ایــن کارشــان 

حق العمل کاری هم دریافت می کنند.
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مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران خبر داد؛

رئیس جمهوری، اسفندماه 
طرح توسعه فرودگاه ایلام را 

افتتاح می کند

 شرکت عمران شهرهای جدید 
خبر داد؛

 واگذاری 1400 واحد طرح 
جوانی جمعیت در 7 شهرجدید 

تا پایان سال جاری

مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها 
و تاسیسات عمومی و دولتی:

عملیات اجرایی احداث 
 بیمارستان بهارستان 
در نسیم شهر آغاز شد

»علی نبیان«، مدیرعامل ســازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی و دولتی در گفت وگو با 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه کلنگ احداث بیمارستان بهارستان 

در اســتان تهــران و در منطقه نســیم شــهر به زمین زده شــد، جزئیاتــی از روند اجــرای این 
پروژه را تشــریح کرد.نبیان گفت: بیمارســتان ۳۵۰ تختی بهارســتان در زمینی به مساحت 
۴۳هزار و ۷۵۰مترمربع بنا می شود. همچنین زیربنای ساختمان اصلی این بیمارستان در 
زمینی به مساحت ۳۴ هزار و ۱۳۱ مترمربع و ساختمان جنبی آن نیز در زمین به مساحت 

۱۷۵۰مترمربــع احداث خواهد شــد.وی توضیح داد: این بیمارســتان در ۶طبقه احداث 
می شــود و شامل تمامی بخش های یک بیمارســتان جنرال و عمومی است.

به گفته نبیان، برنامه ریزی شــده اســت تا این بیمارستان با تأمین به موقع 
منابع مالی در ۳۶ماه و با سرمایه گذاری ۱۴۰۰ میلیارد تومان احداث شود.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن: 

فرآیند تدوین برنامه اجرایی 
سال ۱۴۰۳ در سازمان ملی 

زمین و مسکن آغاز شد

وزیــر راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه رشــد بخش 
مســکن و ســاختمان در ۹ ماهــه ابتدای امســال به 
مثبــت ۲.۸ درصــد رســید، از تلاش بــرای افزایش 
ایــن رقم خبــر داد و گفت: میــزان واگــذاری زمین 
در طرح جوانی جمعیت تا پایان ســال به ۷۰ هزار 

واحد می رسد.
راه  وزارت  خبــری  خبرنگار پایــگاه  گــزارش  بــه 
و  راه  وزیــر  بذرپــاش«،  »مهــرداد  شهرســازی،  و 
شهرســازی، در حاشــیه جلســه هیــات دولــت در 
گفت وگو با خبرنــگاران، برنامه های این وزارتخانه 

در بخش مسکن و ساختمان را تشریح کرد.

واگــذاری زمیــن در طــرح جوانــی جمعیــت تا   
پایان سال به ۷۰ هزار می رسد

وزیــر راه و شهرســازی بــا یــادآوری اینکــه در ســال 
جاری هدف گذاری برای واگذاری زمین به ۷۰ هزار 
متقاضــی در طــرح جوانــی جمعیت محقق شــد، 
گفت: امروز در ۱۰ اســتان کشور به ۱۰ هزار متقاضی 
واگــذار می شــود  طــرح جوانــی جمعیــت زمیــن 
کــه ایــن واگذاری هــا در مراســمی در این اســتان ها 
انجــام می شــود و بــا ایــن واگذاری هــا، در مجموع 
۶۸ هــزار و ۳۴۷ متقاضــی طــرح جوانی جمعیت 
بــه زمین دســت خواهند یافت. همچنیــن تا پایان 
 اســفندماه بــه رقم ۷۰ هــزار واگذاری زمین دســت 

خواهیم یافت.

رشــد بخــش مســکن و ســاختمان بــه مثبت   
۲.۸درصد رسید

عضــو کابینه دولــت ســیزدهم، در خصــوص نرخ 
رشد بخش مسکن و ساختمان، توضیح داد: امروز 
رییــس ســازمان برنامــه و بودجه کشــور با اســتناد 
بــه آمار مرکــز آمار ایــران، اعلام کرد کــه در بخش 
مســکن و ســاختمان در ۹ ماهه ســال ۱۴۰۱ با نزول 
منفــی ۱.۸ درصــدی مواجه بود،  اما ایــن رقم در ۹ 
ماه مشــابه سال ۱۴۰۲ به مثبت ۲.۸ درصد رسید و 
تلاش می کنیم تا با ابزارهایی که در دســت داریم، 

این میزان رشد را افزایش دهیم.

سال آینده  بخش خرید و فروش در سامانه   
خودنویس فعال می شود

بذرپــاش در ادامه به راه اندازی و فعالیت ســامانه 

خودنویــس بــرای ثبــت رایــگان اجــاره اشــاره کرد 
و افــزود: ســامانه خودنویــس ســامانه ای اســت که 
بــا هــدف رایگان کــردن قــرارداد اجاره بیــن موجر 
و مســتاجر راه انــدازی شــده اســت و از ســال آینده 
 خریــد و فــروش ملــک را  در ایــن ســامانه انجــام 

خواهیم داد.
بــا  خودنویــس  ســامانه  کــرد:  تصریــح  بذرپــاش 
هــدف شــفاف کــردن معامــلات، مدیریــت بهتــر 
بــازار و کاهش قیمت تمام شــده مســتاجران برای 
پرداخــت هزینه هــای واســطه و کمک بــرای رفتن 
به ســمت اسناد رسمی که مورد تاکید رهبر انقلاب 

است، راه اندازی شده است.
بــه گفتــه وی، ســامانه خودنویــس و راه انــدازی و 
ارتقای آن، یکی از روش های مناسب برای جاری و 
ساری کردن اسناد رسمی است که انجام معاملات 

را آسان تر می کند.

قرارداد اجاره ۸۷ هزار و ۴۳۵ نفر در سامانه   
خودنویس نهایی شد

عضو کابینه دولت سیزدهم، گفت: تا امروز بیش از 
یک میلیون و ۲۶۸ هزار کاربر از سامانه خودنویس 
اســتفاده کردند و ۳۴۷ هزار و ۸۷۵ نفر نیز قرارداد 
خود را در این ســامانه ثبــت، و ۸۷ هزار و ۴۳۵ نفر 

قرارداد خود را نهایی کردند.
در  شهرســازی  و  راه  وزارت  داد:  ادامــه  بذرپــاش 
تلاش اســت تا ســایر ســامانه ها را به تدریج به این 
ســامانه متصل کند؛ بــا این کار در صدد هســتیم تا 
کار بــرای مشــاوران املاک آســان تر شــود و در این 
سامانه، مشاوران املاک نیز امکان دریافت رایگان 

کد رهگیری را دارند.
وی تاکید کرد: با اتصال تمامی سامانه ها به سامانه 
خودنویــس و تقویــت آن، کنتــرل و مدیریت کردن 

بازار به نحو شایسته تری انجام می شود.

هدف از مذاکره با چینی ها، آوردن سرمایه به   
بخش مسکن و ساختمان است

وزیر راه و شهرســازی در خصوص مذاکره چینی ها 
بــا وزارت راه و شهرســازی در خصــوص موضــوع 
مســکن، گفت: چینی هــا پیشــنهادات متعددی را 
ارایــه کردنــد کــه چندین توافــق با آن کشــور انجام 
شده است؛ هدف گذاری ما در مشارکت با چینی ها 

و  آوردن ســرمایه خارجــی در بخــش ســاختمان 
مســکن اســت و یکی از تاکیدهای ما این اســت که 

جذب سرمایه گذاری خارجی داشته باشیم.
بذرپاش ادامه داد: در حوزه ســاختمان و مســکن، 
دســتاوردهای ما به لحاظ فن اوری مناسب است و 
نیازمندی و وابستگی در بخش ساختمان و مسکن 
حداقلــی اســت. با این وجــود برخی از کشــورها در 
بخش صنعتی سازی و ساخت واحدهای مسکونی 
در  کــه  دارنــد  هایــی  توانمنــدی  بــالا  ســرعت  بــا 
شــرکت های داخلی نیز چندین شــرکت این قبیل 

اقدامات را در برنامه های خود برای اجرا دارند.
وی تاکیــد کــرد: بیــش از آنکــه بــه تکنولــوژی نیاز  
داشته باشــیم به منابع مالی نیاز داریم  تا بتوانیم 

به پروژه ها سرعت بیش تری دهیم.
وزیر راه و شهرســازی گفت: امروز در حوزه نهضت 
ملی مسکن،  ساخت بیش از دو میلیون و ۲۴۴ هزار 
واحد مسکونی آغاز شده که در قالب های مختلف 

در حال اجرا است.
بذرپــاش تصریــح کــرد: در بخــش ســاختمان در 
تلاش هســتیم تا به فن اوری های روز دست یابیم. 
در داخــل فن اوری هــای خوبی داریم کــه از آنها به 
ویــژه در ســاخت ســاختمان های بلنــد، بهره منــد 

خواهیم شد.

احــداث    بــه  ســازها  و  ســاخت  درصــد   ۵۰
واحدهای تک طبقه و ویلایی اختصاص دارد

وی در بخــش دیگــری از ســخنان خود با اشــاره به 
اینکه سیاست های این دوره مسکن به تک طبقه و 
ویلایی ســازی اختصاص یافته است، گفت: بخش 
انبوه ســازی در بخش تک طبقه و ویلاسازی حدود 
۵۰ درصــد ســاخت و ســازها را به خــود اختصاص 
داده که سیاســت ما به این سمت است. همچنین 
احــداث  و  ســاز  و  ســاخت  بخش هــای  ســایر  در 
ســاختمان های بلند، از فن اوری های ساخت بهره 

لازم را خواهیم برد.
در  شهرســازی  و  راه  وزارت  بذرپــاش،  گفتــه  بــه 
تامین زمین روســتایی و شــهری نیز تــلاش خود را 
به کار برده اســت و متعقد اســت که بــا این روش، 
خواهــد  رعایــت  ایرانی-اســلامی  الگوهــای  هــم 
 شــد و هــم نیــاز متقاضیــان بــه مســکن بــرآورده 

خواهد شد.
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وزیر راه و شهرسازی: 

رشد بخش مسکن و ساختمان به ۲.۸درصد رسید

مدیرعامل شرکت راه آهن:

 منظومه حمل و نقل ریلی مسافر باید ایمن
با کیفیت و قانونمند باشد

راهآهن

مدیرعامــل راه آهــن گفــت: شــرکت هــای ریلــی 
مسافری در ایام ســفرهای نوروزی، بایستی تمام 
تلاش خود را برای ارتقای ســطح رفاهی و ایمنی 

واگن های مسافری انجام دهند.
بــه گــزارش روابــط عمومــی راه آهــن جمهــوری 
اســلامی ایــران، دومین جلســه ســتاد نــوروزی، با 
حضور مدیرعامل، معاونین و تعدادی از مدیران 
کل ستادی و همچنین مناطق راه آهن )به صورت 
ویدیــو کنفرانــس( و نیــز رییــس  انجمــن صنفی 
شرکت های حمل ونقل ریلی مسافری برگزار شد.

ســید میعاد صالحی در این جلســه بیان داشــت: 
ســتاد نوروزی راه آهن برای انجــام برنامه ریزی و 
هماهنگی لازم تشــکیل شــده تا خدمات مناسب 

در ایام تعطیلات نوروزی به مسافران ارائه شود.
وی تاکیــد کــرد: برای ســفرهای ریلی بایــد اجزای 
مختلــف یک ســفر خاطــره انگیز، ایمــن و راحت 

فراهم شود.
مدیرعامل راه آهن گفت: سفر ریلی یک منظومه 
چنــد وجهــی اســت و مــا همزمــان هــم بــر لزوم 
رعایت هرچه بیشــتر اصول ایمنی، هم بر ارتقای 
کیفیــت خدمت رســانی در قطارها و ایســتگاه ها، 
هم بــر مســائل رفاهی، بهداشــتی و زیبایــی کوپه 
 ها و هم بر لزوم رعایت قوانین توســط مســافران 

تاکید می کنیم.
ناصر بختیاری رییس انجمن صنفی شرکت های 
حمل ونقــل ریلــی مســافری نیــز در ایــن جلســه 

از آمادگــی تمامــی شــرکت هــای مســافری برای 
خدمــت رســانی هرچه بهتر به مســافران نوروزی 
تــلاش  حــال  در  هــا  شــرکت  گفــت:  و  داد  خبــر 
فشــرده بــرای افزایش کیفیــت و ظرفیــت ناوگان 
 خود و پاســخدهی بــه تقاضای فزاینده مســافرت 

ریلی هستند.
ارائه گــزارش آخرین وضعیت ناوگان مســافری، 
وضعیــت زیرســاخت هــای فــروش بلیــط، مرور 
کیفیــت و کمیــت فــروش بلیط هــای اســفند ماه 
بعنوان اولین تجربه روش جدیدی عرضه بلیط، 
برنامه های فرهنگی ایســتگاه ها و قطارها در ایام 
نــوروز و مــاه مبارک رمضــان از دیگــر موضوعات 

مورد بررسی در جلسه ستاد نوروزی بود.

   پنجشنبه
    3 اسفند 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1740

مدیرعامل هما تشریح کرد؛

 هزینه ۶00میلیون تومانی
جابه جایی هوایی بیماران



 رئیس هیئت مدیره و سرپرست 
شرکت عمران شهرهای جدید خبر داد؛

 واگذاری 1400 واحد طرح 
جوانی جمعیت در 7 شهر جدید 

تا پایان سال جاری

دریانوردی

عمران حملونقل
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معاون وزیر راه و شهرسازی:
 اجرای واحدهای نهضت 
 ملی مسکن به ۲ میلیون 

و ۲۴۴ هزار واحد رسید

معاون مســکن و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی با اعلام 
اجــرای ۲ میلیــون و ۲۴۴ هزار واحد نهضت ملی مســکن در 
کشــور از تکمیــل و تحویــل ۴۰۰ هــزار واحــد نهضت ملی مســکن و 

واحدهای مسکونی مهر در دولت سیزدهم خبر داد.
بــه گــزارش خبرنگار پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی، »هادی 
عباســی اصل«، معــاون مســکن و ســاختمان وزیر راه و شهرســازی 
در نشســت خبری که در ســاختمان دادمان برگزار شــد به ســوالات 
خبرنگاران در خصوص اجرای طرح نهضت ملی مســکن، تکمیل 
واحدهای مســکن مهر و همچنین سیاســتگذاری هــای مختلف در 

این بخش پاسخ داد.

۱۱۷ هــزار واحــد مســکن مهــر در دولــت ســیزدهم تکمیل و   
تحویل متقاضیان شد

معــاون وزیــر راه و شهرســازی در پاســخ بــه ســوال خبرنــگار پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی در خصــوص واحدهــای باقیمانــده 
مســکن مهر گفت: در دولت سیزدهم تکمیل واحدهای باقیمانده 
مسکن مهر به ۱۱۷ هزار واحد رسیده است و بیش از ۱۳۰ هزار واحد 
مســکونی دیگــر باقیمانده اســت که در برنامــه تکمیل قــرار دارد و 
تلاش دولت ســیزدهم تکمیل واحدهای باقیمانده مسکن مهر در 

کنار احداث واحدهای طرح نهضت ملی مسکن است.

۲ میلیون و ۲۴۴ هزار واحد نهضت ملی مســکن در سراســر   
کشور در حال ساخت است

عباسی اصلی ادامه داد: هم اکنون احداث واحدهای طرح نهضت 
ملــی مســکن بــه ۲ میلیــون و ۲۴۴ هزار واحد رســیده اســت که این 
واحدهــا در شــکل هــای مختلــف از جملــه واگــذاری زمیــن، انبــوه 
سازی، خودمالکی و واگذاری زمین به گروه های ساخت و همچنین 
واگذاری زمین برای اجرای طرح جوانی جمعیت در حال اجراست.

این مقام مسئول در وزارت راه و شهرسازی در بیان جزئیات احداث 
واحدهــای طــرح نهضت ملــی مســکن توضیــح داد: از ۲میلیون و 
۲۴۴هزار واحد در حال اجرای طرح نهضت ملی مســکن، ۶۷ هزار 
واحد مسکونی مختص به واگذاری زمین در طرح جوانی جمعیت، 
۲۸۸هــزار واحــد واگــذاری زمین بــه گروه های ســاخت یک تا ســه 
نفــره اســت. همچنین، ۶۶۴ هــزار واحد نیــز با نظــارت وزارت راه و 

شهرسازی توسط انبوه سازان در حال ساخت است.
بــه گفتــه وی، از ۵۰۰ هــزار واحــد مســکونی نیروهــای مســلح نیــز 
۲۲۹هزار واحد در حال ســاخت است و واحدهای مسکونی در حال 
نوســازی در بافت های فرسوده نیز به ۲۲۴ هزار واحد رسیده است. 
همچنیــن تســهیلات خودمالکی نیــز به ۱۸۳ هــزار مالک پرداخت 
شــده اســت و این تعــداد واحد خودمالکی نیز در سراســر کشــور در 

حال ساخت است.

تحویل ۴۰۰ هزار واحد مسکونی نهضت ملی و مسکن مهر   
به متقاضیان

معــاون وزیــر راه و شهرســازی پیشــرفت پروژه هــای نهضــت ملی 
مسکن را به طور میانگین ۳۰ درصد عنوان کرد و گفت: از ۲ میلیون 
و ۲۴۴ هــزار واحــد نهضت ملی مســکن در حال ســاخت در کشــور، 

۴۰۰هزار واحد تکمیل و تحویل متقاضیان شده است.
وی ادامــه داد: در رابطــه بــا چینی ها و مشــارکت با آنها در ســاخت 
مســکن، سیاســت دولت، ســرمایه گذاری ســرمایه گذاران داخلی و 
بین المللی در ســاخت مســکن اســت. امــا در بخش پیمانــکاری و 
ساخت، مطلوبیت وزارت راه و شهرسازی، استفاده از توان نیروهای 

داخلی است.
و  راه  وزارت  سیاســت  مقیــاس  کوچــک  مســکن  گفــت:  عباســی  
شهرســازی نیســت و ایــن وزارتخانــه در دولت ســیزدهم در تلاش 
اســت تا مســکن در شــأن مردم را برای آنها فراهــم کند. همچنین 
مطابــق مواد ۲، ۳۳ و ۴۳ قانون اساســی، تامین مســکن متناســب 
بــا نیــاز از جملــه سیاســت های دولت اســت و نــگاه ما به مســکن، 
 خوابگاه نیست. بلکه نگاه ما به مسکن، مسکنی برای تحکیم بنیان 

خانواده است.

تخصیــص ۳۷۰۰  میلیــارد تومــان بــرای خدمــات زیربنایی و   
روبنایی نهضت ملی مسکن و مسکن مهر

معاون وزیر راه و شهرســازی گفــت: در خصوص خدمات زیربنایی 
و روبنایــی نیز ۳۷۰۰  میلیاردتومان برای خدمات زیربنایی نهضت 
ملی مســکن و مسکن مهر توسط وزارت راه و شهرسازی تخصیص 
یافته اســت. در خصوص تأمین اعتبار برای ارائه و تکمیل خدمات 
روبنایــی و زیربنایــی یــک ســوم را وزارت راه و شهرســازی پرداخت 
کرده اســت، همچنین یک ســوم بر عهده وزارت نیرو اســت، و این 
وزارتخانــه تعهــد کــرده تــا هیچ پــروژه ای بــدون آب و بــرق و دفع 
فاضلاب به متقاضیان تحویل نشــود و  اســتانداری ها هم باید یک 

سوم دیگر اعتبار مورد نیاز را بپردازند.
عباسی  در بخش دیگری از سخنان خود، ساخت شهرک های جدید 
را اولویت وزارت راه و شهرســازی برشــمرد و گفت: در تهران و سایر 
شــهرها، مکانیابــی احداث شــهرک های مســکونی جدیــد در حال 
انجام اســت و در برنامه اســت تا در تهران حداقل ۵ شهرک جدید 

مکانیابی و مقدمات آن برای احداث انجام شود.
وی افزود: تفاهم احداث ۲۰۰ هزار واحد صنعتی انجام شــده است 
و این واحدها با شــرط مشــارکت صنایع و تسهیلات تکمیلی توسط 

صنایع اجرایی خواهد شد.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی تصریــح کــرد: اراده دولــت در تولید 
مســکن جدیــد اســت و بــا تمــان تــوان در حــال پیگیــری احــداث 

واحدهای مسکونی است.
این مقام مسئول تسهیل گری های دولت را در بخش مسکن شامل 
افزایش رقم تســهیلات نهضت ملی مســکن در تمامی شــهرها به 
۵۵۰ میلیون تومان و در روستاها به ۳۵۰ میلیون تومان عنوان کرد.
بــه گفته وی، وزارت راه و شهرســازی تلاش مــی کند تا قیمت تمام 
شــده مســکن بــرای مــردم در حــد تــوان کاهــش یابــد. امــا درعین 
حــال برخــی از پیــش زمینــه هــای مســکن از جملــه دســتمزدها و 
قیمــت مصالــح تابعــی از اقتصــاد کلان کشــور اســت و بــه همیــن 
 دلیــل برخی از تغییــر قیمت ها نیز تابعی از تحــولات اقتصاد کلان 

خواهد بود.
وی توضیــح داد: تخصیــص زمیــن بــا اجــاره ۹۹ ســاله بــه اجــرای 
و  اقســاط  کاهــش  بــرای  تــلاش  و  مســکن  ملــی  نهضــت  طــرح 
تســهیلگری در بخش پرداخت اقســاط بخش دیگــری از اقداماتی 
سیاســتگذاری  مســکن  بخــش  در  ســیزدهم  دولــت  کــه   اســت 

کرده است.

اخبــاریادداشت

مدیرکل بنادرو دریانوردی استان خوزستان 
گفت: احداث بندر بــزرگ خلیج فارس در 
مرحلــه انتخــاب مشــاور جهــت مطالعات 
بــازار قــرار دارد و عــلاوه بــر ایــن مطالعات 
طــرح جامع اســکله های مســافری اســتان 
خوزســتان، مطالعات طرح جامع چویبده، 
اروندکنــار، ســجافی و شــادگان بــه تصویب 

رسیده است.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی از ســازمان بنــادر و دریانوردی، 
و  بنــادر  مدیــرکل  گرایلــو«،  »ابوطالــب 
مــورد  در  خوزســتان،  اســتان  دریانــوردی 
اقدامــات انجــام شــده در راســتای بندهای 
توســعه  کلــی  سیاســت های  ابلاغــی 
دریامحــور، اظهار داشــت: پیگیری توســعه 
مســاحت بندر شــادگان از سه به ۳۰ هکتار، 
توســعه بنــدر ســجافی از ۲.۳ بــه ۹ هکتــار، 

تشــکیل کمیته گردشــگری دریایــی و اعلام 
فرصت های متصور و اشــکالات زیرساخت 
بــه  دریایــی  گردشــگری  مســتعد  مناطــق 
فرمانــداران و شــهرداران مناطــق ســاحلی 
بخشــی از اقدامــات مهــم انجــام شــده در 
راســتای بندهای ابلاغی سیاســت های کلی 

توسعه دریا محوراست.
وی افــزود: همچنین احداث بــرق، احداث 
اســکله  اساســی  تعمیــرات  و  نــوری  فیبــر 
بنــدر شــادگان بخــش دیگــری از اقدامــات 
صــورت گرفته در راســتای بندهــای ابلاغی 

سیاست های کلی توسعه دریا محوراست.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان خوزستان 
با بیان اینکه انجــام مطالعات و اخذ مجوز 
و  توســعه ای  هکتــاری   ۳۲۹ اراضــی  اجــرا 
اراضــی  امکان ســنجی  مطالعــات  انجــام 
۷۰۰ هکتــاری و ۲۴۰۰ هکتــاری منطقه ویژه 

اقتصــادی بندر امام خمینــی )ره( از جمله 
اقدامــات انجــام شــده در راســتای بندهای 
دریــا  توســعه  کلــی  سیاســت های  ابلاغــی 
محوراســت، اعلام کــرد: تحقیق مطالعات 
یکپارچه مناطق ســاحلی اســتان خوزستان 
و  دارد  قــرار  مشــاور  انتخــاب  مرحلــه  در 
مطالعات طرح جامــع و کالبدی بندر امام 

خمینی )ره( نیز تصویب شده است.
گرایلــو افــزود: احــداث بنــدر بــزرگ خلیج 
فــارس در مرحلــه انتخــاب مشــاور جهــت 
مطالعــات بــازار قــرار دارد و عــلاوه بــر این 
مطالعات طرح جامع اسکله های مسافری 
اســتان خوزســتان، مطالعات طــرح جامع 
چویبــده، اروندکنار، ســجافی و شــادگان به 

تصویب رسیده است.
وی با اشاره به اینکه مجوز انجام مطالعات 
اســکله گردشــگری در پارک ساحلی بهمن 

شــهیر و شــادگان به تصویب رسیده است، 
اســکله  پســت   ۸ احــداث  داشــت:  اظهــار 
گردشــگری در شهرســتان خرمشــهر اجــرا 
 ۳۵ مجــوز  و  رســیده  بهره بــرداری  بــه  و 
 فقــره تأسیســات ســاحلی و دریایــی صــادر 

شده است.
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان خوزستان 
با اشــاره بــه اجــرا و بهره بــرداری تعمیرات 
اساســی بزرگــراه بنــدر امــام خمینــی )ره( 
بــه میــدان پلیــس راه و تعمیرات اساســی 
محورهــای داخلــی بندر، گفــت: در مرحله 
اتمــام عملیات اجرایی احــداث کانال خور 
موســی به عمق ۱۴ متر، احداث برج کنترل 
ترافیــک دریایی به ارتفاع ۶۴ متر و لایروبی 
کانــال دوم خورموســی در راســتای پدافنــد 

غیرعامل هستیم.
انجــام  مجــوز  کــرد:  نشــان  خاطــر  گرایلــو 

مطالعــات شــانتینگ یارد شــمالی بندر در 
راستای توسعه محورهای ریلی صادر شده 
و مطالعــات و اجــرای تعمیــرات اساســی 
خطــوط داخلــی بنــدر انجام شــده اســت، 
افزایــش  و  اساســی  تعمیــرات  همچنیــن 
ظرفیــت ۱۷ هکتــار از اراضی توســعه بندر، 
تشــکیل کمیته گردشــگری دریایــی و احصا 
نقاط شــناگاه های ایمن در ســواحل اســتان 
از دیگــر اقدامــات انجــام شــده در راســتای 

سیاست های کلی توسعه دریامحور است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان خوزستان:

احداث بندر بزرگ خلیج فارس در دستور کار است

بــه منظــور مدیریت تــردد در مرزهــای جاده 
ای کشــور و صدور یکپارچه اسناد حمل ونقل 
جــاده ای ، بهره برداری آزمایشــی از ســامانه 
جامع حمل ونقــل بین المللی از تاریخ ۵تیر 
ماه ســال جــاری در بخــش صــدور راهنامه و 
مدیریــت و کنترل تــردد از مرزهــای جاده ای 
آغاز شــد و با تکمیل تدریجی ســایر بخش ها 
از جمله بخش مســافری و تبادل اطلاعات با 
ســایر ارگان ها و دســتگاه ها در بهمن ماه سال 

جاری به بهره برداری کامل رسید.
بــه گزارش روابــط عمومی ســازمان راهداری 
و حمــل و نقــل جــاده ای، »جــواد هدایتــی«، 
مدیــرکل دفتــر ترانزیــت و حمــل و نقل بین 
المللی این ســازمان گفت: در ســامانه جامع 
حمل ونقل بین المللی تمام سفرهای بخش 
حمل ونقــل بین المللی توســط شــرکت های 
مسافری و باری از طریق سامانه جامع حمل 

و نقل بین المللی ثبت می شود.
وی با بیان این که امکان ثبت ســفر و دریافت 
کد قبل از ورود نــاوگان به پایانه مرزی فراهم 
شــده اســت، افــزود: شــرکت های حمل ونقل 
بــا برنامــه ریــزی مناســب و در  بین المللــی 
هنگام آغاز ســفر و قبل از رســیدن نــاوگان به 
پایانه های مرزی نســبت به ثبت ســفر و اخذ 
کــد رهگیــری در ســامانه اقــدام نمــوده و بــر 

اســاس کــد صادر شــده تشــریفات مــرزی نیز 
انجام می شود .

وی کاهش توقف ناوگان در پایانه های مرزی، 
تســریع در تشــریفات مرزی و همچنین پیش 
بینی ترافیک ناوگان در مرز و افزایش نظارت 
شرکتها بر ناوگان تحت پوشش و امکان ایجاد 
ســامانه نوبــت دهــی در پارکینگهــای مجــاور 
پایانه های مرزی بر اساس اطلاعات اخذ شده 
از ســامانه جامع را از مهمترین محسنات این 
ســامانه برشــمرد و افزود: پس از ورود ناوگان 
بــه محوطه مبــادی مرزی، با ارائه کد ســفر به 

نماینــدگان ســازمان راهــداری در پایانه های 
مــرزی، کلیه تشــریفات نــاوگان بیــن المللی 
 در کمتربــن زمان ممکن صــورت می پذیرد .
بــه گفتــه هدایتــی بــا راه انــدازی این ســامانه 
امکان تبادل اطلاعات با سامانه های داخلی 
ســازمان راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای و 
سایر ارگان ها مانند سامانه های گمرک، بیمه 
مرکزی، کانون جهانگردی ، شــرکت نفت و ... 
فراهم شــده است و کلیه مجوزهای مورد نیاز 
برای نــاوگان نیــز بصــورت متمرکــز از طریق 

همین سامانه جامع صورت می پذیرد .

رئیــس هیئــت مدیره و سرپرســت شــرکت عمــران شــهرهای جدید از 
واگــذاری ۱4۰۰ واحد مســکونی به خانواده های مشــمول طــرح جوانی 

جمعیت تا پایان سال جاری در شهرهای جدید خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران شــهرهای جدید، در راســتای اجرای 
مواد ۳ و 4 قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در ســال ۱4۰۰ و اعلام 
شرایط خانوارهای مشمول این قانون، وزارت راه و شهرسازی )به نمایندگی از 
دولت( مکلف شــد به منظور تأمین مسکن خانوارها پس از تولد فرزند سوم و 
بیشــتر، یک قطعه زمین حداکثر به مســاحت ۲۰۰ مترمربع منطبق با ضوابط 
حــد نصــاب تفکیک براســاس طرح های هادی روســتایی یا طــرح های جامع 

شهری مصوب یا واحد مسکونی واگذار نماید.
»ســعید غفوری«، رئیس هیئت مدیره و سرپرســت شــرکت عمران شهرهای 
جدیــد نیز در خصوص آخریــن وضعیت واگذاری های طرح جوانی جمعیت 
در شــهرهای جدید بیان کرد: طبق بررســی های بعمل آمده تا کنون مجموع 
متقاضیــان تأییــد نهایــی شــده بــرای طــرح جوانــی جمعیــت در شــهرهای 
جدیــد تعــداد ۱۱ هــزار و ۹۹۳ نفــر اعلام شــده که تا بــه امروز برای یــک هزار و 
 ۸۹۳خانــوار آن هــا تخصیص زمین صــورت گرفته و 4۰۷ نفــر از آنها صاحب 

قرارداد هستند.
وی در ادامــه بــا اشــاره به اینکــه تعداد ۱۰ هــزار و ۱۰۰ متقاضی هنــوز موفق به 
تخصیص زمین و یا واحد مسکونی نشده اند گفت: خوشبختانه درحال حاضر 
امکان تخصیص ۲ هزار و ۹۳۱ متقاضی تأیید نهایی شده حسب اعلام شرکت 
هــای تابعــه فراهم شــده و تلاش اســت تا پایــان ســال جــاری، ۱4۰۰ واحد در 
شهرهای جدید ایوانکی، امیرکبیر، سهند، گلبهار، مجلسی، فولادشهر و رامشار 

نیز واگذار شود.
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شــمس الدین فرزادی پور در نشست خبری با 
بیــان اینکــه از تیر ماه تــا به امروز بالــغ ۲ هزار 
و ۸۴۵ مصوبه توســط هیــات مدیریت انجام 
شده اســت، اظهار داشــت: اولویت مــا از ابتدا 
توسعه ناوگان بوده  است و از راهی که به ذهن 
می رســید توســعه ناوگان را دنبــال می کنیم. 
تاخیــرات و ابطــال پروازهــا بــه طــور مشــهود 

کاهش پیدا کرده است. 
وی با اشــاره به مشــکلات شــرکت هواپیمایی 
همــا از قبل از دو ســال پیش گفــت: از روز اول 
کــه وارد مجموعه شــدم با تجمعــات مواجه 
بــودم اما بــا اقدامات در حوزه نیروی انســانی 
امــروز دیگــر ایــن چالش هــا مرتفع شــده اما 
همچنان موضوع معیشــت و حقوق کارکنان 
همــا را دنبال می کنم بطوریکــه  در ۶ ماه اول 
حضــورم میانگیــن حقــوق کارکنــان را از ۳ تا 

۷میلیون تومان افزایش دادیم.
ایــن مــدت  مدیرعامــل همــا ادامــه داد: در 
بــه  صنــدوق  همــا  بازنشســتگی  صنــدوق 
بازنشستگی کشــوری منتقل شد اما همچنان 
بازنشستگان از برخی از مزایای هما برخوردار 

می شوند. 
فرزادی پــور تاکید کرد: شــرکت بــا یک چالش 
هویتی مواجه بود که توانستیم امید را به هما 

برگردانیم.
از راه انــدازی اورژانــس هوایــی خبــر داد  وی 
و گفــت: برنامــه هما این اســت کــه اورژانس 
و  نقــل  نســبت  و  کنــد  راه انــدازی  را  هوایــی 

انتقالات هوایی بیماران اقدام می کنیم.
اورژانــس  حاضــر  حــال  در  داد:  ادامــه  وی 
هوایــی متولی نــدارد و این موضــوع متفاوت 
از انتقــال بیمــاران حادثــه دیده بــا هلیکوپتر 

اســت. الان انتقال بیمار از از زاهدان تا تهران 
حدود ۶۰۰میلیــون تومان هزینه دارد اما هما 
 برنامه دارد که با یک دهم این هزینه بیمار را 

منتقل کند. 
مدیرعامل هما در پاســخ به این سوال که این 
بیمــاران چــه مواردی هســتند و در یک ســال 
اخیر چند مســافر بیمار درخواست جابجایی 
۶۰۰ میلیــون تومانــی وجــود داشــت، گفــت: 
بیمــاران زیادی وجود دارند کــه باید به مراکز 
درمانی منتقل شــوند و ایــن انتقال هم حتما 
بایــد هوایــی باشــد امــا الان اورژانــس هوایــی 
متولــی نــدارد و هما قصــد دارد بــا تجهیزات 
هوایی و پزشــک هوایی ایــن اقدام را با کاهش 

هزینه تمام شده انجام دهد. 
تجهیــزات  بــا  بیمــاران  ایــن  انتقــال  بــرای 

مخصــوص بایــد از ۸ صندلی اســتفاده شــود 
و در ســال گذشــته ۲۰ مــورد بیمــار جابجایــی 

هوایی داشتند.
وی در پاســخ به سوال ایلنا مبنی بر اینکه این 
جابه جایی هــا در چــه مســیری بودنــد، ادامه 
داد: عمده این جابه جایی ها مربوط به انتقال 
بیمــاران از کشــورهای خارجی به ایران اســت 
و ایــن بیمــاران هرچنــد کــه در قلــب درمانی 
در کشــورهای خارجــی هســتند امــا ترجیــح 

می دهند برای درمان به ایران بیایند.
وی با اشــاره به افزایش ظریف اشغال ناوگان 
هوایــی هما گفــت: با افزایش ظریف اشــغال 
هواپیماها مواجه هســتیم بطوریکــه امروز در 

پروازهای پاریس صندلی خالی نداریم .
حاضــر  حــال  در  داد:  ادامــه  فرزادی پــور  

لوفــت  جملــه  از  هواپیمایــی  ۱۱شــرکت  بــه 
 هانــزا، ترکیــش ایــر و ... به ۱۰ شــرکت داخلی 
محــل  ایــن  از  و  می دهیــم  ارایــه   ســرویس 

درآمدزایی داریم.
مدیرعامل هما درباره خرید قطعات هواپیما 
در ۴ ســال اظهــار داشــت: در ســال ۹۹ میزان 
خریــد قطعــات ۳.۱ میلیــون دلار ، در ســال 
۱۴۰۰ حــدود ۳.۴ میلیون دلار ، در ســال ۱۴۰۱  
این عدد به ۸ میلیون دلار رسید و امسال هم 

۲۹.۷ میلیون دلار قطعات خریداری کردیم.
فرزادی پــور بــا اشــاره بــه افزایــش درآمد این 
شــرکت گفت: هیــچ اعتبــاری از دولــت برای 
از علمیــات  و درآمــد  نــدارد  شــرکت وجــود 
پروازی در ســال ۱۴۰۱ نســبت به ســال گذشته 
آن ۹۰ درصد افزایش پیدا کرد و در سال ۱۴۰۲ 

هم این رشد به ۲۵ درصد  رسید .
وی در پاســخ بــه ســوال ایلنــا دربــاره تعییــن 
تکلیــف وام خرید هواپیمای برجامی از بانک 
صنعــت و معــدن اظهــار داشــت: وام خرید 
نمی توانیــم  را  برجامــی   ATR هواپیما هــای 

پس بدهیم و اساسا قابل پرداخت نیست.
وی ادامــه داد: در حال حاضــر ارزش این وام 
به ۲۰ هزار میلیارد تومان است و از این جهت 
قابل پرداخت نیســت که زمانی شــرکت هما 
این وام را با دلار ۳ هزار تومانی دریافت کرده 
امــا الان باید بــا دلار ۴۲ هزار تومانی پرداخت 

کند و هرگز امکان پرداخت آن را نداریم. 
مدیرعامل هما گفت: البته در این مدت تمام 
بدهی هــا بــه شــرکت فرودگاه هــا را پرداخــت 

کردیم و امروز به فرودگاه ها بدهکار نیستیم.
از  برخــی  احیــای  بــه  اشــاره  بــا  فرزادی پــور 
ســالها  داد:  ادامــه  ایرلایــن  ایــن  هزینه هــای 

موضــوع ۵ میلیــون دلار همــا بــه لوفت هانزا 
بــرای خریــد تعــدادی تجهیزات مطــرح بود 
کــه بلاتکلیــف مانــده بــود کــه توانســتیم در 
نهایــت ایــن تجهیــزات را ۴۵ روز پیــش وارد 
همــا کردیم. همچنیــن موتورهایی که ســالها 
در اندونزی مانده بود را توانســتیم وارد کنیم. 
همچنیــن اخیــرا فــردی بیش از یــک میلیون 
یورو را از شــرکت هما خارج کرده بود که عین 

آن پول را توانستیم به مجموعه بازگردانیم. 
بــه  پاســخ  در  همچنیــن  همــا  مدیرعامــل 
ســلامت  بررســی  و  چــک  ســوال ایلنا درباره 
کارکنــان همــا و آیــا خلبانــی به دلیــل پرونده 
پزشــکی روانی رد شده اســت، اظهار داشــت: 
اگــر  هــم  خلبان هــا  و  انســانی  نیــروی  بلــه، 
مشــکل روحــی داشــته باشــند، رد می شــوند. 
ســخت گیرانه تریــن شــرایط را بــرای رعایــت 
اگــر  و  اســتاندارها در نظــر گرفته ایــم  کــردن 
احســاس خطیــر داشــته باشــیم موضــوع را 

دنبال می کنیم.
فرزادی پور در پاسخ به سوال دیگر ایلنا مبنی 
بــر اینکه آیا پرداخت ها برای خرید قطعات و 
سایر خدمات به صورت انتقال چمدانی پول 
انجــام می شــود، گفت: هنوز هــم برای برخی 
از مــوارد پرداخت هــا با جابه جایــی چمدانی 
ارز انجام می شــود اما ایــن آخرین راه ما برای 

پرداخت هزینه ها است. 
ســوال  بــه  پاســخ  همچنیــن  در  وی 
دیگر ایلنا درباره خرید قطعات از لوفت هانزا 
ایــن  کــرد:  تاکیــد  دلار  میلیــون   ۵ ارزش  بــه 
پرونــده بــه ســال ۲۰۱۷ برمی گــردد و الان بــه 
دلیل شــرایط تحریمی خریدهای مستقیم به 

صورت محدود انجام می شود.

مدیرعامل هما تشریح کرد؛

هزینه ۶00میلیون تومانی جابه جایی هوایی بیماران

ناوبــری  و  فرودگاه هــا  شــرکت  مدیرعامــل 
هوایی ایران از افتتاح طرح توســعه فرودگاه 
ایلام با حضور رئیس جمهوری در اسفندماه 
و طــرح توســعه فضــای ترمینــال فــرودگاه 
مشهد به همراه چند پروژه دیگر توسط وزیر 

راه و شهرسازی خبر داد.
و  راه  وزیــر  معــاون  نخجوانــی«،  »رضــا 
شهرسازی و مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و 

ناوبــری هوایی ایران، در گفت وگو با خبرنگار 
پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، اظهار 
کــرد: طــرح توســعه فــرودگاه ایــلام تکمیل 
شــده اســت و اســفندماه امســال بــا حضــور 
رئیــس جمهــوری افتتــاح می شــود. وزیر راه 
طــرح  امســال  نیز اســفندماه  شهرســازی  و 
توســعه فضــای ترمینال فــرودگاه مشــهد و 
چنــد پــروژه دیگــر از جملــه اپــرون و نصب 

دســتگاه ILS جدیــد، ایربریــج و تاسیســات 
جدید حرارتــی و  برودتــی ایــن فــرودگاه را 

افتتاح می کند.
نخجوانــی خاطرنشــان کــرد: بنا بــر روال هر 
ســاله ســتاد نــوروزی تشــکیل و بــا توجــه به 
همزمانــی ســفرهای نــوروزی و مــاه مبارک 
رمضان، جلسات توجیهی با مدیران شرکت 
فرودگاه هــا و ناوبری هوایی ایران، برای ارائه 

خدمــات مطلوب بــه مســافران در این ایام 
ارائه می شــود.معاون وزیر راه و شهرســازی، 
تصریح کرد: برای تجزیــه و تحلیل و برآورد 
میــزان ورود و خروج مســافر و ناوگان هوایی 
برنامه هــای  نتیجــه  منتظــر  فرودگاه هــا،  از 
سفری که شرکت های هواپیمایی، برای اخذ 
مجوز به ســازمان هواپیمایی کشوری ارسال 

می کند، هستیم.   

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران خبر داد؛

رئیس جمهوری، اسفندماه طرح توسعه فرودگاه ایلام را افتتاح می کند
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مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل و نقل بین المللی سازمان راهداری:

سامانه جامع حمل و نقل بین المللی در بخش 
کالا و مسافر به بهره برداری کامل رسید



وزیر کشور بیان کرد: تعداد افراد پیش بینی شده 
برای بخش های مختلف شعبه ها باید بیشتر از 

حد مورد نظر باشد که در زمان لازم افراد جایگزین 
شوند.

احمد وحیدی تصریح کرد: در راستای عدالت 
در تبلیغات بسترهای دیگری از جمله شبکه 

های صداوسیما، فضای مجازی با نصف قیمت، 
تلوبیون و سایر امکانات دستگاه های اجرایی از 

جمله بیلبورد و برخی سالن ها به طور مساوی 
برای تمامی نامزدها فراهم شده است.

مدیرکل تعزیرات حکومتی قم: 
آغاز طرح نظارتی تعزیرات 
حکومتی ویژه نیمه شعبان

۳۴کیلومتر خط انتقال و شبکه 
توزیع آب در شهرستان خمیر 

اصلاح و توسعه یافت
تعزیــرات  نظارتــی  طــرح 
حکومتــی ویژه نیمه شــعبان 
از روز ۱۰ شعبان در قم آغاز و 
تا پایان روز ۱5 شــعبان ادامه 

خواهد داشت.
طــرح  گفــت:  حســام  تقــی   
نظارتــی ویــژه نیمه شــعبان 
بــر  نظــارت  هــدف  بــا 
حرم  اطــراف  فروشــگاههای 
مطهــر کریمــه اهــل بیــت و 
مســجد مقدس جمکران در 

قالب گشــت های مشــترک تعزیرات حکومتی از ۱۰ شــعبان آغاز شده 
و تا پایان روز ۱5 شعبان ادامه دارد.

  مدیرکل تعزیرات حکومتی قم افزود: این طرح با محوریت تعزیرات 
حکومتی با رویکرد پیشــگیرانه در حمایت از حقوق زائرین و مجاورین 
مســجد مقدس جمکران با همراهی بازرســان دستگاههای متولی امر 
نظــارت بر بــازار از قبیل ســازمان جهــاد کشــاورزی، اداره کل صمت و 
اتاق اصناف از واحدهای صنفی بازرســی و در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف نســبت به تشــکیل پرونــده اقدام و برای رســیدگی بــه اداره کل 

تعزیرات حکومتی ارسال می شود.
 بــه نقــل از روابــط عمومــی اداره کل تعزیــرات حکومتــی قم، حســام 
گفــت: اتحادیــه های مربوطه باید در این ایام بــه واحدهای صنفی زیر 
مجموعه خود نظارت بیشــتری داشته باشــند و شهروندان محترم نیز 
در صورت مشــاهده هرگونه تخلفات صنفی می توانند شکایت خود را 
.Tazirat۱۳5به سامانه تلفنی ۱۲4 گزارش داده و یا در سامانه شکایات

ir ثبت نمایند.

عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: 
از ابتــدای امســال تاکنــون ۳۴کیلومتــر خــط انتقال و شــبکه توزیــع آب در 

شهرستان خمیر اصلاح و توسعه یافته است.
وی افــزود: عملیات اصلاح و توســعه خطوط انتقال و شــبکه توزیع آب با 
توجه به نیاز روســتاها و شــهرها به صورت مستمر در حال انجام است و تا 
پایان سال جاری بخش دیگری از خطوط و شبکه توزیع اصلاح و بازسازی 

می شود.
حمــزه پــور تصریح کــرد: اجرای ایــن میزان خــط انتقال آب در ۳ شــهر و 
۱۰ روســتای شهرســتان خمیــر تاثیر مثبتی بــر کیفیت و کمیت آب شــرب 

مشترکین داشته است.
وی ادامه داد: با اصلاح و توســعه خطوط انتقــال آب، ضمن جلوگیری از 
هدر رفت آب، باعث بهبود فشــار آب، دســتیابی مشــترکین جدید به آب 

شرب پایدار نیز شده است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: آب شــرب شهرســتان 
خمیــر از منابع زیر زمینی و شــیرین ســازی آب دریا تامین می شــود که با 
تکمیــل پروژه های بزرگ تامین آب رویدر، کهورســتان و مجتمع کشــار از 
خــط انتقــال آب شــیرین کن خلیج فــارس، وضعیت آب این شهرســتان 

تغییر محسوسی خواهد داشت.

تعزیرات آب آبفا

تحقق 115 درصدی شستشو 
و لایروبی شبکه جمع آوری 
فاضلاب در استان اصفهان

زهرا مسیبی    
خبرنگار جمله

در۹ماهه ســال جاری ۳ هزار و ۱6۱ کیلومتر شستشو و لایروبی شبکه 
فاضلاب در ســطح اســتان اصفهــان انجام گرفت کــه بیانگر تحقق 
۱۱5 درصــدی برنامه شستشــوی و لایروبی شــبکه فاضــلاب در این 

استان بوده است.
مدیرعامــل آبفای اســتان اصفهان با اشــاره به پاک ســازی شــبکه و 
کنتــرل پس زدگی فاضلاب گفــت: طبق برنامه از قبل تدوین شــده 
مقــرر گردیــد، کــه در ســال جــاری ۲ هــزارو ۷۸۰ کیلومتــر از شــبکه 
فاضلاب در شهرهای استان لایروبی و شستشو شوند که خوشبختانه 
در ۹ ماهــه ســال جــاری ، بیــش از ۳هــزارو ۱6۱کیلومتــر از شــبکه 
جمع آوری فاضلاب در شهرهای استان موردلایروبی و شستشو قرار 

گرفت.
حسین اکبریان با بیان اینکه شستشو و لایروبی شبکه های جمع آوری 
فاضلاب با هدف حفظ بهداشت محیط، کنترل پس زدگی فاضلاب 
و رفاه حال شهروندان عملیاتی می شود، اظهار داشت: سعی شده 
در شهرهایی که درصد بالایی از مردم تحت پوشش شبکه فاضلاب 
قرار دارند لایروبی و شستشــوی شــبکه فاضلاب انجام گیرد تا وقوع 

حوادث شبکه فاضلاب نیز کاهش یابد.
وی افــزود: اقداماتــی همچــون وصــل نکــردن آب بــاران به شــبکه 
جمــع آوری فاضلاب، جلوگیــری از ریختن زباله، نخاله، مواد نفتی، 
اســیدی و چربی هــای ناشــی از پخت وپــز رســتوران هــا، واحدهــای 
صنعتــی، بــه داخل شــبکه و درون منهــول های فاضــلاب از اصول 

بهره برداری درست از شبکه فاضلاب شهری است.

مدیرکل بهزیستی خراسان رضوی گفت: مهمترین بخش 
جامعــه هــدف ما در حــدود ۵۰ تا ۶۰ درصد، افــراد دارای 
معلولیــت هســتند؛ پیشــنهاد می شــود در هــر کمیســیون 

مجلس یک مشاور افراد دارای معلولیت تعریف شود.
 مســعود فیــروزی  در خصــوص مطالبــات جامعــه هدف 
بهزیســتی از نماینــدگان مجلــس اظهار کــرد: مجلس دو 
وظیفــه اساســی قانون گــذاری و نظــارت بــر اجــرای قانون 
تصویــب  در  قانون گــذاری  زمینــه  در  دارد.  برعهــده  را 
لایحــه بودجه بایــد پیش بینــی اعتبــارات مورد نیــاز برای 
توانمندســازی، مســتمری، نیازهــای درمانــی و نیازهــای 
لــوازم توانبخشــی افــراد دارای معلولیــت مد نظر باشــد. 
قانــون حمایــت از حقــوق افــراد دارای معلولیت مصوب 
ســال ۹۶ اســت که در ســال ۹۷ ابلاغ شــد و ۱۰ فصل و ۳۴ 

ماده دارد.
 وی افزود: گرچه ممکن اســت ایراداتی به این قانون وارد 
باشــد امــا در حــوزه معیشــت، درمــان، مســائل فرهنگی، 
مسائل ورزشی، دســترس پذیری، مناسب سازی، مسکن و 
اشــتغال پیش بینی هایی کرده است. یکی از موارد مدنظر 
افــراد دارای معلولیــت این اســت در بخش هایــی که لازم 

اســت بر اجرای قانــون نظارت شــود و در بخش هایی هم 
که لازم اســت پیش بینی هایی در کمیســیون تلفیق داشته 
باشــند.  مدیرکل بهزیســتی خراســان رضوی با بیان اینکه 
افــراد دارای معلولیت شــهروندانی بــا بهره مندی از تمام 
حقــوق شــهروندی هســتند، عنــوان کــرد: افــراد کم توان و 
ناتــوان بخــش عظیمــی از افــراد جامعــه حــدود ۱۲ تا ۱۵ 
درصــد جمعیت جهــان را تشــکیل می دهنــد و بزرگترین 
اقلیت جهان شــمرده می شــوند، بنابرایــن از تمام حقوق 

شهروندی برخوردار هستند.
 وی اضافــه کــرد: برای اینکــه این افراد امــکان یک زندگی 
مســتقل داشــته باشــند، حکومت هــا و حاکمیت هــا بایــد 
پیش بینی هایــی را بــرای آن هــا در نظــر بگیرنــد، بنابراین 
ضــرورت دارد علاوه بر توجه عمومــی به افراد جامعه، به 
افراد دارای معلولیت نیز توجه ویژه تری شود. نمایندگان 
نیــز باید بــر اجرای قانــون حمایــت از حقوق افــراد دارای 
معلولیــت نظــارت داشــته باشــند و هــم قانون گــذاری و 
شــان قانون گــذاری خود را رعایــت کننــد و قوانین دیگری 

پیش بینی و قانون گذاری شود.
 فیــروزی بیــان کــرد: افــراد دارای معلولیــت و NGOهــا 

انتظــار دارند نمایندگانی که در مجلس هســتند و نامزدها 
صرفا نگاه ابزاری به آن ها نداشــته باشند، بلکه نگاه آن ها 
براســاس واقعیــات و مبتنی بر توانمندســازی افراد دارای 
معلولیــت باشــد و بــه ســمت فرایندهایــی برونــد که فرد 
دارای معلولیــت حتی الامــکان زندگــی مســتقلی داشــته 
باشــد. لازمــه ایــن موضوع این اســت که مبلمان شــهری، 
حاکمیــت،  پروژه هــای  در  مناسب ســازی  پیوســت های 
بخش هــای مرتبــط بــا بهداشــت و درمــان و پیش بینــی 
اعتبــارات لازم بــرای مراکــز مراقبتــی، پیش بینــی لــوازم 
بهداشــتی و درمانی و خدمات توانبخشی پاسخگوی همه 

نیازهای افراد باشند.
 مدیرکل بهزیســتی خراسان رضوی خاطرنشان کرد: افراد 
دارای معلولیت هزینه های بســیار زیادی در زندگی دارند 
کــه آن ها را بــا چالش های جــدی مواجه می کنــد. البته به 
همت دولت ســیزدهم اتفاقات خوبی افتاده و دیگر حتی 
یک مددجو پشــت نوبت مستمری وجود ندارد. مستمری 
همه مددجویان برقرار شــده، حق پرســتاری افزایش پیدا 
کــرده و حتی یک نفر ضایعه نخاعی پشــت نوبت نیســت 
امــا همچنــان بــا توجــه بــه تــورم و نیازهــای افــراد دارای 

معلولیت به کمک بیشتری نیاز است.
 وی بــا اشــاره به اینکه بخــش مهمی از مشــکلات جامعه 
آســیب های اجتماعی هســتند، تصریح کرد: این آسیب ها 
کمیســیون  ویــژه  بــه  مختلــف  کمیســیون های  در  بایــد 
اجتماعی بررســی تخصصی شــوند، آســیب ها شناسایی و 
برنامه ها تبیین شــود و بعــد پیش بینی اعتبارات مورد نیاز 

برای مدیریت آسیب های اجتماعی صورت گیرد.
 فیــروزی افــزود: انتظار مــی رود در این حوزه بررســی های 
دقیــق انجــام شــود و دســتگاه های وظیفه منــد مشــخص 
شــوند که چــه وظایفــی برعهده دارنــد، بعــد پیش بینی و 
الزام دستگاه های مرتبط با تعیین بودجه برای پیش بینی 

بودجه های مورد نیاز اتفاق بیفتد.
 مدیــرکل بهزیســتی خراســان رضــوی گفــت: مهمتریــن 
تــا ۶۰ درصــد،  بخــش جامعــه هــدف مــا در حــدود ۵۰ 
افــراد دارای معلولیــت هســتند؛ پیشــنهاد می شــود در هر 
کمیســیون مجلس برای رســیدگی به مســائل افراد دارای 
معلولیــت کــه جامعــه هــدف بهزیســتی بــوده و نیازمنــد 
توانمندسازی هســتند، یک مشــاور افراد دارای معلولیت 

تعریف شود.

مدیرکل بهزیستی خراسان رضوی:

در هر کمیسیون مجلس یک مشاور افراد دارای معلولیت تعریف شود

بهزیستی

شهردار تبریز خبر داد؛
بهره برداری از پروژه های عمرانی و 
خدماتی تبریز با حضور وزیر کشور

خبــــر

 شهردار تبریز از افتتاح چند پروژه کلان شهری و همچنین بهره برداری 
از طرح های عمرانی و خدماتی با حضور وزیر کشور خبر داد.

  یعقــوب هوشــیار با اعــلام این خبــر اظهار کرد: در آســتانه عید بــزرگ نیمه 
شــعبان، امروز ســوم اســفند چند پروژه کلان شــهری با اعتبار ســه هزار و ۷۰ 
میلیــارد تومان با حضــور احمد وحیدی وزیر کشــور افتتاح و بــه بهره برداری 

می رسد.
 هوشیار افزود: سه پروژه کلان شامل لندفیل شماره ۲ پسماند، اتمام حفاری 
فــاز یــک خط ۲ مترو و همچنین ســاختمان جدید شــورای اســلامی شــهر در 

مجموع با اعتبار دو هزار و ۵۰ میلیارد تومان فردا افتتاح خواهد شد.
 وی با اشــاره به جزئیات این ســه پروژه حائز اهمیت خاطرنشان کرد: لندفیل 
شماره ۲ پسماند به عنوان بزرگترین پروژه زیست محیطی تبریز مطرح بوده و 

با اعتباری بالغ بر ۱۵۰ میلیارد تومان اجرا شده است.
 شهردار تبریز همچنین افزود: اتمام حفاری فاز یک خط ۲ متروی تبریز و آغاز 
عملیات اجرایی ایســتگاه های فاز اول این خط دیگر پروژه مهمی اســت که با 
اعتبار ۱,۸۰۰ میلیارد تومان و به طول ۱۰ کیلومتر انجام شــده است؛ این طرح 
با توجه به لزوم تسریع در اجرای پروژه خط ۲ مترو و مدیریت ترافیک شهری 

در اولویت پروژه های شهرداری قرار دارد.
 هوشــیار از بهره برداری ســاختمان جدید شورای اســلامی شهر نیز خبر داد و 
گفت: ســاختمان اداری شــورای اسلامی کلانشــهر تبریز نیز از دیگر پروژه های 
شــاخصی اســت که با هفت هزار و ۲۰۰ مترمربع مســاحت در ۶ طبقه و با ۱۰۰ 

میلیارد تومان هزینه طراحی و اجرا شده است.
 شــهردار تبریز همچنین با اشــاره به بهره برداری از دیگــر پروژه های عمرانی 
و خدماتــی بــا اعتبار یک هــزار و ۲۰ میلیارد تومان تصریح کــرد: برخی از این 
پروژه ها از مطالبات چندین ساله شهروندان بوده که در دوره فعلی مدیریت 
شــهری تکمیل شــده و در آستانه ج شن بزرگ نیمه شــعبان به بهره برداری 

می رسد.
 وی با اشاره به برخی دیگر از این پروژه ها اظهار کرد: مرکز حمایت و نگهداری 
از ســگ های بلاصاحــب با اعتباری نزدیــک به ۱۰ میلیارد تومــان و همچنین 
سیســتم تهویــه ایســتگاه های فــاز ۱ و ۲ خط یــک متــروی تبریز با اعتبــار ۶۰۰ 
میلیارد تومان در کنار ســایر طرح های عمرانی، مسیرگشــایی ها، پیاده راه ها، 
زمین های ورزشی و … از مهمترین پروژه های قابل افتتاح با حضور وزیر کشور 

محسوب می شوند.
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اخبـــــاریادداشت

وزیــر کشــور بــر لــزوم تامیــن امنیت و ســلامت در 
انتخابــات تاکیــد کــرد و گفــت: اجــازه دخالــت در 

انتخابات به هیچ کس داده نمی شود
 احمد وحیدی یکم اســفندماه در همایش عوامل 
اجرایی انتخابات اســتان، عنوان کرد: باید با تلاش 
جمعــی تمامی هیــات ها ایــن امر بــزرگ الهی را 
بــه بهتریــن نحو بــه ســرمنزل مقصــود رســانده و 
موجبــات اعتمــاد هر چــه بیشــتر مــردم را فراهم 

کنیم.
 وی در مــورد اهمیت موضــوع نظارت در برگزاری 
انتخابات اظهار کرد: فرآیندهای اجرایی انتخابات 
طبق قانون از قبل و در روز انتخابات به دقت اجرا 

و نظارت شوند.
 وزیر کشور تصریح کرد: می بایست چک لیستی از 
این فرآیندهای اجرایی آماده و در اختیار استاندار، 
فرمانداران و سایر عوامل اجرایی قرار گرفته تا روز 
انتخابــات بــه دفعات مــرور و مــورد رزمایش قرار 

گیرد.
 وحیــدی گفت: کنتــرل دقیق تمامــی فرآیندها به 
گونــه ای که همه چیز  از جملــه تجهیزات و نیروی 
انســانی با تمامی جزئیات و با چشم دیده شود،در 
برنامه ی نظــارت بر اجرای انتخابــات کوچکترین 

مسائل باید با دقت بررسی شوند.
 وی تاکیــد کرد: تعداد افراد پیش بینی شــده برای 
بخش هــای مختلــف شــعبه هــا باید بیشــتر از حد 
مــورد نظر باشــد کــه در زمان لازم افــراد جایگزین 

شوند.
 وزیــر کشــور با اشــاره بــه اســتفاده از ظرفیــت ها و 
امکانــات دســتگاه هــای اجرایــی مختلــف عنــوان 
کرد: برای مناطق صعب العبور از وســایل ترابری 
دســتگاه هــا متناســب بــا موقعیــت جغرافیایــی 

استفاده شود.
تناســب  بــه  نامــزد  هــر  کــه  مبلغــی  افــزود:  وی   
جمعیــت حــوزه ی انتخابیــه می توانــد هزینه کند 

مشخص شده است.
 وزیــر کشــور تصریــح کــرد: در راســتای عدالــت در 
تبلیغــات بســترهای دیگــری از جمله شــبکه های 
صداوســیما، فضــای مجــازی بــا نصــف قیمــت، 
تلوبیــون و ســایر امکانات دســتگاه هــای اجرایی از 
جملــه بیلبــورد و برخی ســالن ها به طور مســاوی 

برای تمامی نامزدها فراهم شده است.
 وحیــدی اظهــار کــرد: مســئله ی بعــد کــه بایــد به 
دقت مــورد توجه قرار گیرد آمــوزش به ویژه برای 

نمایندگان فرمانداران در شعب اخذ رای است.
 وی ادامه داد: نمایندگان فرمانداران می بایســت 
اطلاعــات لازم را داشــته باشــند کــه در مواقع لازم 

تصمیم گیری کنند.
 وزیر کشــور با تاکید بــر این که رأی گیری در تمامی 

شــعب بــه هیچ عنــوان نباید منقطع شــود، گفت: 
حتــی اگــر دســتگاه احراز هویــت با مشــکل مواجه 

شود باید رأی گیری به صورت دستی انجام شود.
 وحیــدی اظهــار کــرد: رأی گیــری بایــد از نقطه ای 
که شــروع می شــود به صورت ممتد تا پایان ادامه 

داشته باشد.
 وی ایــن کــه هیــچ فــردی نبایــد از رأی گیــری دور 
شــود را تکلیــف مهم دیگــر عوامل اجرایــی در روز 
انتخابات برشــمرد و تاکید کــرد: باید آمادگی لازم 
فراهــم شــود کــه حداکثــر رأی از افــرادی کــه مــی 
خواهنــد رأی بدهند، اخذ شــده و هیچ محدودیتی 

نباید وجود داشته باشد.
 وزیر کشــور با اشــاره بــه اهمیت و ضــرورت تامین 

ســلامت و امنیــت انتخابــات عنوان کــرد: به هیچ 
عنــوان بــه کســی اجــازه ی دخالــت بــی مــورد در 

انتخابات را نخواهیم داد.
 وحیــدی تصریــح کرد: ســلامت انتخابات در ســه 
حیطه ی عوامل اجرایی، داوطلبان و رأی دهندگان 

حائز اهمیت بوده و نظارت کامل می شود.
 وی گفــت: ســازوکار امنیت انتخابات نیــز با دقت 
نظر تامین کنندگان امنیت انتخابات فراهم شــده 

است.
 وزیر کشور در پایان بزرگترین و بهترین حس برای 
عوامــل اجرایــی بعــد از انتخابــات را جلــب نظر و 
احســاس رضایت نایب امام زمان)عــج( را از این 

فرآیند دانست.

وزیر کشور در جمع عوامل اجرایی انتخابات لرستان:

  اجازه دخالت در انتخابات
به هیچ کس داده نمی شود

معاون حمل و نقل شهرداری تهران اعلام کرد:
تحویل اتوبوس های جدید تهران به 

شهرداری تا پایان سال
   معاون حمل و نقل شهرداری تهران گفت: قرارداد ساخت 
۲۵۰۰ اتوبوس منعقد شــده و تا پایان امســال از شــرکت 

عقاب ۳۰۰ دستگاه دیگر مطالبه داریم.
محســن هرمزی معاون حمل ونقل شهرداری در جلسه 
شورای شهر تهران در مورد خرید اتوبوس گفت: قراردادهای اتوبوس در 

سامانه بارگذاری شده و قیمت هر اتوبوس نیز مشخص است.
 وی با بیان اینکه قیمت هر اتوبوس ۸ میلیارد تومان است و این قیمت 
در مورد اتوبوس های برقی بسیار بیشتر است، گفت: بودجه ای که در این 
جلســه از آن ســخن گفته شده مربوط به بخش نقد اســت در حالی که 
هم بودجه غیرنقد و هم تسهیلات برای خرید اتوبوس ها در نظر گرفته 

شده است.
 هرمــزی بــا بیان اینکه در حــوزه غیر نقد، اتوبوس ها را بر اســاس ملک 
تحویل می گیریم و به ســازنده می دهیم، افزود: قرارداد ســاخت ۲۵۰۰ 
اتوبوس منعقد شده و تا پایان امسال از شرکت عقاب ۳۰۰ دستگاه دیگر 
مطالبه داریم، چون ما پرداخت کردیم و از شرکت اسنا نیز ۷۰ دستگاه 

دیگر تحویل می گیریم.

پذیرش طرح سرمایه گذاری اشتغال آفرین و 
تحول زا در ارس؛

یکی از بزرگترین کارخانجات تولید 
نخ در ارس با سرمایه گذاری ۴۹ هزار 

میلیاردی احداث می شود
    یکی از بزرگترین کارخانجات تولید نخ در ارس با ســرمایه 

گذاری ۴۹ هزار میلیاردی احداث می شود.
علــی نوید در گفت وگو با خبرنگاران از پذیرش یک طرح 
بزرگ ســرمایه گذاری در منطقه خبر داد و اظهار داشت: 
در ادامه ی روند رو به رشــد سرمایه گذاری در ارس، طرح سرمایه گذاری 
تولیــد انواع نخ در کمیســیون اقتصادی ســازمان منطقــه آزاد ارس به 
تصویب رســید.  وی افزود: این طرح با ســرمایه گذاری ۴۹ هزار میلیارد 
ریالی شرکت تابندگی نخ آبان ارس در زمینی به مساحت ۵۰ هزار متر 

مربع با ظرفیت تولید ۹۶ هزار تن در سال به اجرا درمی آید.
 معاون اقتصادی و ســرمایه گذاری سازمان خاطرنشان ساخت: برآورد 
زمانــی بهره برداری از ایــن واحد تولیدی ۳۶ ماه بوده و بــا آغاز بکار آن 
برای ۹۴۶ نفر به صورت مســتقیم اشــتغال زایی خواهد شــد و به عنوان 
یکی از بزرگ ترین واحدهای تولیدی نخ در کشور و خاورمیانه نقش ایفا 
خواهد کرد.  وی تاکید کرد: این طرح ســرمایه گذاری در راستای تکمیل 
زنجیره تولید در منطقه به اجرا درمی آید و علاوه بر تامین نیاز داخلی در 

صنعت نساجی، به عنوان محصولی ارز آور صادرخواهد شد.

پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن در 
 سیستان و بلوچستان از مرز

 ۱۷۰۰ میلیارد ریال فراتر رفت
       معــاون مســکن و ســاختمان اداره کل راه و شهرســازی 
سیســتان و بلوچستان از پرداخت بیش از یک هزار و ۷۰۰ 
میلیارد ریال وام ودیعه مسکن برای کمک به اجاره بهای 

پنج هزار و ۶۳۳ واحد مسکونی در این استان خبر داد.
 ابوالفضل مهدیار با بیان اینکه ثبت نام برای دریافت وام ودیعه مسکن 
در سیســتان و بلوچســتان همچنــان ادامــه دارد، بیان کــرد: متقاضیان 
می تواننــد بــه ســامانه جامع طرح هــای حمایتــی مســکن وزارت راه و 

شهرسازی به آدرس مراجعه کرده و ثبت نام کنند.
 وی بــا بیان اینکــه تاکنون ۳۴ هزار و ۶۸۰ نفر از شــهروندان سیســتان و 
بلوچســتان در سامانه جامع طرح های حمایتی وزارت راه و شهرسازی 
برای دریافت ودیعه مســکن ثبت نام کردند ،اظهار کرد: هشــت هزار و 
۳۷۸ نفــر از ثبــت نــام کنندگان حائز شــرایط برای دریافت تســهیلات 
ودیعه مســکن شــدند که تاکنون پنج هزار و ۶۳۳ نفر موفق به دریافت 

تسهیلات شدند و بقیه نیز در حال انجام است.
و  راه و شهرســازی سیســتان  اداره کل  و ســاختمان   معــاون مســکن 
بلوچســتان ســقف تســهیلات کمک و دیعه مســکن در زاهدان و سایر 
نقــاط شــهری را به ترتیب یک هزار و ۵۰۰ و یک هــزار میلیون ریال و نیز 
در مناطــق روســتایی ۴۰۰ میلیــون ریال عنــوان کرد و گفــت: افرادی که 
متقاضی دریافت تســهیلات ودیعه و اجاره مســکن هستند باید دارای 

اجاره نامه و کد رهگیری باشند.
 وی تاکید کرد: مســتاجرانی که دارای کد رهگیری نیســتند می توانند به 
srem.( و )amlak.mrud.ir( سامانه املاک و مستغلات آدرس سامانه

ir( مراجعه کرده و کد رهگیری را به صورت رایگان دریافت کنند.

معاون مشارکت های مردمی سازمان امور 
اجتماعی:

زمینه فعالیت ۸۵ درصد سازمان های 
مردم نهاد در حوزه فرهنگی و 

اجتماعی است
     معاون مشــارکت های مردمی ســازمان امور اجتماعی با 
بیان اینکه زمینه فعالیت ۸۵ درصد سازمان های مردم 
نهــاد کشــور در حوزه فرهنگــی و اجتماعی اســت، گفت: 
نزدیک به نیمی از سازمان ها و تشکل های مردم نهاد در 
حوزه هیئت ها و تشــکل های زیر مجموعه ســازمان تبلیغات اســلامی 
فعالیت می کنند.  محســن ولیی در جلسه شــورای توسعه و حمایت از 
ســازمان های مردم نهاد اســتان زنجــان، اظهار کرد: کمــک به وظایف 
دولت برای رفاه و آسایش مردم، فرهنگ سازی و مطالبه گری از اهداف 

و رویکردهای تشکیل و فعالیت سازمان های مردم نهاد است.
 وی تصریح کرد: براســاس برآورد انجام شده از لحاظ کارکردی، نیمی 
از این تشکل ها در وضعیت فعال قرار دارند و این در شرایطی است که 

۲۲۰ هزار سازمان و تشکل مردم نهاد در کشور ثبت شده است.
 ولیی با اشــاره به اینکه ۱۱ هزار تشــکل و ســمن نیز در حوزه وزارت کشور 
قرار می گیرد که در سطوح مختلف استانی، ملی و بین المللی فعالیت 
دارند، افزود: نقش دولت سیاســت گذاری و تســهیل گری اســت و نباید 
همه در امور تصدی گری داشته باشد بلکه لازم است از ظرفیت مردمی 

در انجام کارها بیش از پیش بهره بگیریم.
 معاون مشــارکت های مردمی ســازمان امور اجتماعی به غربالگری و 
ارزیابــی میدانی فعالیت ســازمان های مردم نهاد در کشــور اشــاره کرد 
و گفت: داشــتن خروجی فعالیت تشــکل های مــردم نهاد مولفه مهم 
است و علاوه بر پیگیری و رصد آن، فراهم کردن زمینه برای شکل گیری 

تشکل های جدید نیز در دستور کار است.
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نقاشی

اثر نقاش نامدار 
ایتالیایی به مالک 

واقعی بازگشت

مــوزه ای در آلمان یکی از نقاشــی های 
اثر »آمادئو مودیلیانی«، نقاش نامدار 
آن  حقیقــی  وارثــان  بــه  را   ایتالیایــی 

تحویل دادند.
شــهر  مقام هــای  ایســنا،  گــزارش  بــه 
»هانوفر« واقع در آلمان نقاشی »سر یک 
اثــر »آمادئــو مودیلیانــی«،   زن« )۱۹۱۷( 
نقــاش مدرنیســت ایتالیایی را بــه وارثان 
»میکل جورج میکل« ،  نقاش و نویســنده 
یهودی فرانسوی بازگرداندند.»آرت نت« 
در ســال ۱۹۴۱  هنــری  اثــر  ایــن  نوشــت،  
میلادی توسط نازی ها در پاریس مصادره 
شــد و در ســال ۱۹۴۹ میلادی به مالکیت 
شــهر »هانوفــر« درآمــد. ایــن نقاشــی در 
نهایــت در ۲۶ ژانویــه به اتفــاق آرا کمیته 
فرهنگی شــهر »هانوفر« به وارثان مالک 
حقیقــی آن بازگردانده شــد.این نقاشــی 
پیش تــر در مجموعه موزه »اســپرینگل« 
نگهداری می شــد و این موزه به مناسبت 
اســترداد این نقاشی نمایشــگاه موقتی از 
آثــار هنرمنــدی به نــام »رافائــل دنیس«  
را ترتیــب داده اســت کــه تحقیقاتــش در 
شناســایی »ســر یــک زن« به عنــوان یک 
اثــر هنــری توقیف شــده بســیار ســودمند 
بوده است. این نمایشــگاه »استرداد یک 
نقاشــی« نــام دارد و از هفدهــم فوریــه تا 
بیســت و ششــم مه برگــزار می شــود.این 
کشــف درحالی اتفاق افتــاد که »دنیس« 
در حال آماده ســازی یک نمایشــگاه بود. 
این نمایشــگاه ســوابق بایگانی شده ای را 
شامل می شود که جزئیات مبادله چندین 
»هرمــان  بیــن  دزدیده شــده  هنــری  اثــر 
گورینگ«،  عضو پرنفوذ نازی ها و »گوستاو 
 روچلیتز«، فروشنده آثار هنری آلمانی را 
شــرح می دهد.یکــی از این آثــار مصادره 
شــده، نقاشــی از »مودیلیانــی« بــود کــه 
مــوزه  مجموعــه  تــا  را  آن  رد  »دنیــس« 
کرد.» آمادئــو  شناســایی  »اســپرینگل« 
دچــار  کودکــی  دوران  در  مودیلیانــی« 
بیماری شــد و این بیماری روی وضعیت 
ســلامت او در ســال های جوانــی نیز تاثیر 
گذاشــت و توانایــی ادامــه فعالیت هــای 
کــه  زمانــی  گرفــت.  او  از  را  هنــری 
»مودیلیانــی« در ســال ۱۹۲۰ درگذشــت 
تنها ۳۵ ســال داشــت. یکــی از تابلوهای 
نقاشی او در سال ۲۰۱۸ در حراحی ساتبیز  
به قیمت ۱۵۷ میلیون دلار فروخته شد و 
به یکی از گرانترین آثارفروخته شــده این 

حراجی تبدیل شد.
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قـاب

سخن روز

عکس: مریم هاشمی

اختتامیه بخش تجلی اراده ملی جشنواره فیلم فجر

راه آشتی را کسی باید بیابد که خود سبب جدایی شده است
»ارد بزرگ«

سوژه روز

 ناصر فریاد شیران:  این میزان اختلاف 
 بین مدیرعامل و سرمربی تیم در استقلال 

تا به حال سابقه نداشته است.

پیشکسوت فوتبال: 

 آقای سجادی وزیر سابق و آجرلو 
مدیریت سابق استقلال باید محاکمه شوند

 معاونت حقوقی و امور بین الملل: داریوش علیخانی      
 معاونت مالی و پشتیبانی: قنبر علی فــلاح     

  سرپرست گروه طراحی: هـادی کاظـمی   
   مشاور هنری: سیدحسین جعفری   

  مشاور بازرگانی: کانون آگهی و تبلیغاتی تصویر فارس
 صفحه آرایی: بیتا حسن نژاد، ماریه حداد

 صاحب امتیاز: مؤسسه کلبه امید
 مدیرعامل و مدیرمسئول: مهدی روحی

 سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول: ملیحه منوری
 دبیر هیئت مدیره و دستیار ویژه مدیرعامل: احمد شیرازیان

 دبیرتحریریه و جانشین سردبیر: علیرضا نجاتی

سایمون سینک درکتاب با چرا شروع کنید، ازاهمیت 
هدف گــذاری می نویســد. درواقــع چرایــی انجام یک 
کارهمــان هــدف یا اعتقــاد اســت. این کــه درمرحله 
شروع باید یک هدف را مشخص کرد و درتمام کار ها 
به آن پایبند بود. نویســنده می گوید همیشه باید یک 
چــرا را درزندگــی خود پیــدا کنید. این چرا برای شــما 
شــادی و اشــتیاق واقعی می آورد. مثلا این که مردم 
چرا محصولات شما را خریداری می کنند؟ یا این که 

چرا باید ازخدمات شما استفاده کنند؟

استعاره ای ازرهبری ازنگاه نویسنده   
سایمون سینک درفصل اول کتاب با چرا شروع کنید، 
یــک مثال جالــب می زند. او به خودروســازان اشــاره 
می کند. ســینک می گوید درآمریکا کارکنان در بخش 
خودروســازی بــا چکش لاســتیکی اصلاحــات نهایی 
را روی درهــای خودرو اعمال می کننــد. این درحالی 
اســت که در ژاپن درها به گونه ای ســاخته شده که به 
سادگی جا افتاده ونیازی به دستکاری نیست. سینک 
می گویــد ایــن موضوع اســتعاره ای از رهبری اســت. 
افراد زمانی که نتیجــه نهایی را درذهن خود پرورش 
می دهنــد، بــه نتیجه دلخــواه می رســند. آن ها اجازه 
می دهند همه چیزبه طور طبیعی سرجای خود قرار 
گیرد. اما کسانی که درحین مسیر تصمیم به رسیدن 
بــه نتیجه نهایــی و دســتکاری آن می گیرند، معمولا 

موفق نیستند.

رویکرد چماق وهویج  
ســایمون ســینک نویســنده کتــاب بــا چرا شــروع کنید 
ازرویکــرد چمــاق وهویــج درکســب وکارهــا صحبــت 
می کنــد. اوچماق وهویــج را دورویکرد متفــاوت برای 
جذب مشتری از سوی شرکت ها عنوان می کند. هویج 
از دید سینک استعاره ای ازالهام بخش بودن و چماق 
استعاره ای از برانگیختن لحظه ای از طریق دستکاری 
کردن اســت. در واقع برانگیختن همان کاری است که 
بسیاری از کسب و کار ها برای فروش انجام می دهند. 
دســتکاری  و  پروموشــن  تبلیغــات،  چــون  کارهایــی 
قیمت ها. سینک معتقد است دستکاری و برانگیختن 
لحظه ای کارسازاست اما تنها زمانی که شما نیازدارید 
زمــان  بیافتــد. درآن  باراتفــاق  یــک  رفتارفقــط  یــک 

استفاده ازسیاست چماق بهترین راه است.

ایجاد وفاداری با سیاست هویج  
نویســنده کتــاب بــا چرا شــروع کنیــد می گویــد وقتی 
قصــد دارید یک کاررا به صورت ماندگارانجام دهید، 
بهتراســت ازسیاست الهام بخشــی )هویج( استفاده 
کنید. ســینک معتقد است ایجاد وفاداری درمشتری 

تنها با سیاســت هویج شکل می گیرد. اومعتقد است 
اهمیــت وفاداری مشــتریان در کســب و کارها بســیار 
بــالا اســت. این کار بایــد در بلند مدت صــورت گیرد. 
بنابرایــن الهــام بخش بــودن تنها تکنیک ارزشــمند 
در این مســیر اســت. سایمون ســینک نویسنده کتاب 
با چرا شــروع کنید، معتقد اســت الهــام بخش بودن 
همان بررســی چرایی ماجرا اســت. شــما بایــد برای 
خود شــفاف کنید که چرا مشتریان ومصرف کنندگان 
باید به ســمت شــما بیاینــد وپــس ازآن، آن چه را که 

شما می فروشید، بخرند.

نقش دایره طلایی درکتاب با چرا شروع کنید  
یکــی ازنکات مهمی که نویســنده کتاب با چرا شــروع 
کنید به آن اشــاره دارد، بحث دایره طلایی است. این 
دایره شامل سه دایره تودرتواست. هریک ازاین لایه ها 
شــامل یک ســوال اســت: چرا، چگونه و چه چیزی به 
ترتیــب لایه هــای دایــره طلایــی از داخل به خــارج را 
تشــکیل می دهند. ســایمون ســینک می گوید کســب 
وکارهــا باید بدانند چه محصولــی را عرضه می کنند. 
قیمت آن چقدراســت. این کــه خدمات ومحصولات 
آن هــا چــه کارکردهایی بــرای مصرف کننــدگان دارد. 
درعیــن حال وقتی به ماجرا کمی عمیق ترنگاه کنید، 
چگونگــی ماجــرا نیزبســیارجدی اســت. ایــن که یک 

کسب وکارچگونه یک ارزش افزوده خلق می کند.

مدل کسب وکاریا همان چگونگی  
برخی می گویند مدل کســب وکارهمان چیزی اســت 
 کــه ســینک ازآن تحــت عنــوان لایــه چگونگــی یــاد 

می کند. کســب وکارها بعد از آن وارد هســته مرکزی 
دایــره، یعنــی چرایــی می شــوند. آن هــا بایــد ازخود 
ســوال کنند که چه نــوع ارزش آفرینی می کنند. دلیل 

وچرایی بودنشان چیست.

شفافیت، نظم وسازگاری  
سایمون ســینک، نویســنده کتاب با چرا شــروع کنید 
می گویــد چرایــی درکســب وکاریــک باوراســت. ایــن 
چرایی قابل لمس وقابل مشاهده نیست. وضوح این 
چرایــی ازطریق ســوالاتی چون: چطــور، چگونه و چه 
چیزی مشــخص می شــود. او می گوید چطوروچگونه 
شــما را بــه درک واقعــی ازچرایــی ماجرا می رســاند. 
ســایمون ســینک معتقد اســت ســوال چه چیزی که 
یکــی از لایه هــای دایره معروف محســوب می شــود، 
پاســخش همان محصولات و خدمات شــما هستند. 
شما باید آن چه را که به آن اعتقاد دارید، ثابت کنید. 
این ثابت کردن به شــما اصالت می بخشــد. کسب و 
کارشــما زمانــی معتبر اســت کــه درحلقــه طلایی به 

صورت متعادل عمل کند.

مفهــوم اعتمــاد درکتــاب بــا چرا شــروع کنید   
چیست؟

ســایمون سینک درکتاب با چرا شــروع کنید می گوید 
وکاراســت.  درکســب  عنصرضــروری  یــک  اعتمــاد 
اومعتقد است اعتماد وقتی ظاهرمی شود که ببینیم 
افــراد یــا ســازمان هــا فراترازعملکــرد خــود خدمت 
گــذاری می کنند. هم ســویی چطور، چــرا و چگونه در 
قالــب لای هــای مختلــف دایــره طلایــی راهــی برای 
ایجــاد اعتماد اســت. نویســنده درعین حــال بر روی 
شــرکت هایــی کــه درنقــش تولیــد کننــده کالا عمــل 
می کنند، تمرکز می کند. او می گوید این نوع کســب و 
کارها همیشــه یک چالش دائمــی دارند. این چالش 
همان تمایز اســت. شــما باید با نگاه به رقبا فرهنگ 
چطــور را با افــزودن ویژگی ومزیت رقابتی در کســب 
وکارخــود تثبیــت کنیــد. شــرکت هایی کــه بــه چرایی 
ماجرا درکســب وکارخود اهمیت می دهند اما رقبای 

خود را نادیده می گیرند، موفق نیستند.

سخن پایانی  
کتــاب بــا چــرا شــروع کنیــد اثرســایمون ســینک بــا 
ایــن  می شــود.  شــروع  اساســی  ســوال  یــک  طــرح 
کــه چــرا برخــی ســازمان ها، افــراد و کســب وکارهــا 
بــا  ســینک  ســایمون  تاثیرگذارتروسودآورترهســتند. 
ترســیم دایــره طلایی به مخاطبان آمــوزش می دهد 
که چگونه کســب وکارخود را با طرح ســوالات اساسی 

به سمت توسعه بیشترپیش ببرند.

اهمیت هدف گذاری
معرفی کتاب با چرا شروع کنید به قلم سایمون سینک
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یاسر احمدی - شهردار بهشهر

شهرداری بهشهر

آگهی مناقصه عمومی 

شــرکت کنندگان می بایست در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ثبت نام و جهت 
شرکت به سامانه ستاد )www.setadiran.ir( مراجعه نمایند.

 به پیشنهادها و قیمت های مشروط، مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
 تاریخ نشر روزنامه در دو نوبت 1402/12/03 و 1402/12/10می باشد.

 تاریــخ دریافــت اســناد مناقصــه درســامانه ســتاد از تاریــخ 1402/12/03الی  
1402/12/09 می باشد.

 مهلت قبول پیشنهادها تا روز شنبه 1402/12/19ساعت 11:00در سامانه ستاد می باشد.
 تاریخ بازگشــایی اسناد مناقصه و قیمت های پیشــنهادی در سامانه ستاد روز شنبه 

1402/12/19ساعت 12:00 می باشد.
 شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختاراست.

شــهرداری بهشــهر در نظــردارد جهت  حفظ و نگهداری فضای ســبز با بــرآورد اولیه 
)86/476/484/850( ریــال کــه بــه مدت 12 مــاه از طریق مناقصــه عمومی  به 
پیمانکاران دارای تایید صلاحیت از اداره کار و رفاه اجتماعی باشرایط زیر در سامانه 

ستاد )www.setadiran.ir( واگذارنماید.
الف( نحوه تنظیم اسناد مناقصه:

 شرکت کنندگان در مناقصه، اسناد مناقصه و پیشنهادهای خود را به صورت فایل های 
جداگانه و منظم باید در سامانه تدارکات الکترونیک دولت )سامانه ستاد( بارگذاری کنند. 
 تضمین شرکت درمناقصه به مبلغ  چهار میلیارد و سیصد و بیست و سه میلیون و 
هشــتصد و بیست و چهار هزار و دویســت و چهل و دو ریال )4/323/824/242( 
بــه صورت ضمانــت نامه بانکی دارای اعتبارســه )3( ماهه از تاریــخ  چاپ آگهی و یا 
فیش مبلغ واریزی به حســاب ســپرده  0108013272007 نــزد بانک ملی ایران، 

طبق اطلاعات فایل پیوست )پاکت الف(
اســناد مناقصه و مدارک شــرکت شــامل: مدارک شناســایی مدیر عامــل )فتوکپی 
شناســنامه، کارت ملــی، کارت پایــان خدمــت(، دعــوت نامــه، پیش قــرارداد تایید 
شــده، اساســنامه، آگهی  آخرین تغییرات روزنامه، کد کاربری پایگاه ملی مناقصات، 
کداقتصــادی، برگه صلاحیت پیمانــکاری از اداره کار و گواهی صلاحیت ایمنی، تماماً 
به مهر و امضاء مدیرعامل شــرکت رسیده باشد هر کدام به صورت فایل پی دی اف 

جداگانه در پاکت )ب(
 برگه  پیشنهادقیمت را درپاکت )ج( ارائه و ارسال گردد.

ب( محل تحویل پیشنهادها: سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد(
 ج( محل گشایش پیشنهادها: مازندران  بهشهر -شهرداری بهشهر از طریق سامانه ستاد

نوبت اول


